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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Εσβησε τουρΐστρια σε ταβέρνα και το ασθενοφόρο...
έρχεται

Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

138.61 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εσβησε τουρΐστρια σε ταβέρνα και το ασθενοφόρο... έρχεται
«Τρίτωσε το κακό», όταν τουρί- 
στρια πέθανε από ανακοπή σε τα
βέρνα στη Χαλκιδική, με το ασθε
νοφόρο να φτάνει μία ώρα κι ένα 
τέταρτο αργότερα. Το μεσημέρι 
της Τετάρτης μια 63χρονη τουρί- 
στρια από τη Ρουμανία άφησε την 
τελευταία της πνοή στη Χαλκιδική, 
ενώ υπάρχουν καταγγελίες για κα
θυστέρηση του ασθενοφόρου.

Ο θάνατός της ανέδειξε για

ακόμα μία φορά ης μεγάλες ελ
λείψεις του Εθνικού Συστήματος 
Υγείας (ΕΣΥ), αφού το ασθενοφό
ρο του ΕΚΑΒ έκανε περισσότερο 
από μία ώρα για να φτάσει στο ση
μείο.

Σύμφωνα με ης πληροφορίες 
του thesstoday.gr, η 63χρονη συμ
μετείχε σε ομάδα που πραγματο
ποιούσε κρουαζιέρα. Περίπου σης 
2 το μεσημέρι έφτασαν στο λιμά

νι της Ουρανούπολης και άρχισαν 
να κάνουν βόλτα στον οικισμό. Η 
63χρονη γυναίκα έχασε τις αισθή
σεις της ενώ βρισκόταν σε ταβέρ
να. Ενιωσε αδιαθεσία κι αμέσως 
κλήθηκε το ΕΚΑΒ για την παροχή 
πρώτων βοηθειών.

Ολόκληρη η Χαλκιδική δια
θέτει μόλις πέντε Κέντρα Υγείας 
και οι αποστάσεις μεταξύ τους εί
ναι αρκετά μεγάλες. Παρά το γε

γονός, λοιπόν, όη το ασθενοφόρο 
του ΕΚΑΒ αναχώρησε κατευθείαν 
από το Κέντρο Υγείας Αγίου Νικο
λάου προς τον οικισμό της Ουρα
νούπολης, η απόσταση που χρει
άστηκε να διανύσει χρονομετρικά 
ανηστοιχεί σε 1 ώρα και 15 λεπτά. 
Στο ενδιάμεσο, η γυναίκα έπαθε 
ανακοπή και άφησε την τελευταία 
της πνοή, αφού σης 4 το απόγευ
μα διαπιστώθηκε ο θάνατός της.
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1  ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ Κρυφή ατζέντα Μητσοτακη η
συρρίκνωση του ΕΣΥ και η διαλογή ασθενών

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

114.83 cm² Κυκλοφορία: 1720

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΑΕΞΗΙ ΤίΙΠΡΑΣ 
Κρυφή ατζέντα 
Μητσοιάκη η 
συρρίκνωση ίου ΙΙΥ και 
η διαθογή ασθενών
ΘΑ ΔΩΣΟΥΜΕ τη μάχη μέχρι τέλουε, μέχρι το 
τελευταίο δευτερόλεπτο θα παλέψουμε για 
να ανατρέψουμε τουε συσχετισμούε τόνισε 
μιλώνταε στο δελτίο ειδήσεων του ΣΚΑΙ. ο 
Αλέξηε Τσίηραε. «Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ένα κόμμα 
εξουσίαε, δεν είναι ένα κόμμα διαμαρτυρίαε, 
ούτε ένα κόμμα συμπληρωματικό σε άλλεε 
κυβερνήσειε των πολιτικών μαε αντιπάλων, 
όπωε το ΠΑΣΟΚ» είπε. «Πήραμε το μήνυμα, 
το λάβαμε και κάνουμε αλλαγέε» πρόσθεσε, 
θέτονταε ωε προτεραιότητα να συγκριθούν 
τα προεκλογικά προγράμματα τηε ΝΔ και του 
ΣΥΡΙΖΑ διότι στιε προηγούμενεε εκλογέε δεν 
έγινε επί τηε ουσίαε συζήτηση για τιε προ- 
γραμματικέε θέσειε των κομμάτων. «Στόχοε 
και όραμά μαε είναι το 2027 η χώρα να είναι 
μια χώρα ευημερίαε δικαιοσύνηε, ισότηταε 
και δημοκρατίαε» υπογράμμισε. Αναφορικά 
με τα σενάρια περί τρίτου γύρου βουλευτικών 
εκλογών σε περίπτωση που η ΝΔ δεν συγκε
ντρώσει αυτοδυναμία, μίλησε για «εκβιαστι
κά» διλλήματα που θέτουν τα στελέχη τηε ΝΔ 
ώστε «να συσπειρώσει τουε ψηφοφόρουε» 
και να δημιουργήσει μια «παντοδύναμη» και 
«ανεξέλεγκτη» κυβέρνηση. Σχολιάζονταε 
στιε αδιανότητεε δηλώσειε του κ. Πνευματι
κού που μίλησε για διαλογή καρκινοπαθών 
ασθενών, ο Αλέξηε Τσίηραε είπε πωε όθελά 
του ο υποψήψιοε βουλευτή τηε ΝΔ αποκάλυψε 
την κρυφή τηε ατζέντα για το χώρο τηε υγείαε, 
που δεν είναι άλλη από τη μείωση των κρατι
κών δαπανών την ώρα που το ΕΣΥ βρίσκεται 
υπό κατάρρευση.
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1  Δρ. ΘΑΝΑΤΟΣ υποψήφιος της ΝΔ - Σοκάρει η δήλωση
του «γαλάζιου» Σπύρου Πνευματικού

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1345.0 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σοκάρει η δήλωση του «γαλάζιου» Σπάρου Πνευματικού 0

to ΘΑΝΑΤΟΙ
υποφήφίοβ ms νδ

Ο γιατρόβ με καταθέσει πάνω από 2.000.000 € στην JP Morgan 
είπε για rous βαριά αρρώστουβ: «Πρέπει κάποια στιγμή να τραβήξουμε 

μια γραμμή, γιατί είναι δύσκολο να αντεπεξέλθουμε στα έξοδα»

ι ^> Α\ ίΐτρι\ιοσιικό δόγμα που 
θυμίζει ns πιο μαύρεβ εποχέβ
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1  Δρ. ΘΑΝΑΤΟΣ υποψήφιος της ΝΔ - Σοκάρει η δήλωση του «γαλάζιου»
Σπύρου Πνευματικού

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

ΠΡΟΣΩΠΑ : π
1 1 Μ

και προσωπεία
Mil

: J

ΣΠΥΡΟΣ ΠΝΕΥΜΑΤΙΚΟΣ
Βουλευτής Εύβοιας Ν.Δ. 2019-2023

ΒΙΟΓΡΑΦΙΚΟ
Γεννήθηκε το 1964 στη Χαλκίδα. Σπούδασε στην 
Ιατρική Σχολή του ΕΚΠΑ, με ειδικότητα στην 
Ορθοπεδική στο Χιούστον των ΗΠΑ. Εργάστηκε στις 
ΗΠΑ και το 2003 επέστρεψε στην Ελλάδα. Σήμερα 
είναι καθηγητής Ορθοπεδικής στο ΕΚΠΑ, διευθυντής 
Πανεπιστημιακής Κλινικής στο ΚΑΤ και καθηγητής 
Ορθοπεδικής στο Baylor College of Medicine. Ηταν 
αναπληρωτής πρόεδρος της Εθνικής Επιτροπής 
Βιοηθικής και Δεοντολογίας το 2013-2015. Το 2019 
εξελέγη βουλευτής της Ν.Δ. στην Εύβοια. Στις 
εκλογές της 21 ης Μάίου ήταν τρίτος με 14.973 
ψήφους και δεν εξελέγη, κάτι που πάντως μπορεί να 
συμβεί στις 25 Ιουνίου.

Ζητά «τελική λύση» 
για καρκινοηαθεϊθ!

Σοκ από την ανατριχιαστική δήλωση του υποψήφιου βουλευτή της Ν.Δ, 
να... ξεμπερδεύουμε με τους βαριά αρρώστους γιατί δεν φτάνουν τα λεφτά

Τ
ονΣπύρο Πνευματικό ψήφισαν 14.973 άν
θρωποι στις τελευταίες εκλογές. Οργώνο
ντας τις πλατείες και τα καφενεία της Εύβοι
ας προεκλογικά, για να αλιεύσει καμιά ψή
φο, είναι στατιστικά βέβαιο ότι συνάντησε 
και κάποιους καρκινοπαθείς. Προφανώς και δεν τους 
είπε ότι η πρότασή του για το ΕΣΥ είναι να γίνεται επι

λογή ασθενών λόγω κόστους, όταν κάποιες περιπτώσεις 
είναι πιο δύσκολες από τις άλλες.

Αντιθέτως, μετά τον σταυρό στα ψηφοδέληα, ο Πνευ
ματικός μάς «διαπότισε» χθες με το δικό του ανατριχια- 
στικό δόγμα περί νοσηλείας και μας έδειξε τον τρόπο που 
ο ίδιος, ως βουλευτής και γιατρός, 
αντιλαμβάνεται το ΕΣΥ.

Είπε σε ραδιοφωνική εκπομπή 
πως «δεν σημαίνει ότι δεν αγαπάμε 
τον άρρωστο όταν πάμε και του πού
με ότι “δεν έχει νόημα να κάνουμε 
αυτό για εσάς”. Ενας καρκινοπαθής 
τελικού σταδίου δεν θα τα καταφέ
ρει, δεν έχει καλή πρόγνωση».

Και πρόσθεσε: «Πρέπει κάποια 
στιγμή να τραβήξουμε μια γραμμή, 
γιατί είναι πάρα πολύ δύσκολο να 
μπορούμε να αντεπεξέλθουμε στα 
έξοδα που χρειάζονται για την αντι
μετώπιση ορισμένων ανθρώπων».

Μετά τον δικαιολογημένο σάλο, 
ο Πνευματικός έκανε μια ανάρτηση 
στο facebook, κάνοντας λόγο για... παρερμηνεία όσων εί
πε: «Χρησιμοποιήθηκαν μεμονωμένες φράσεις από κά
ποιους που σκόπιμα θέλησαν να τα διαστρεβλώσουν». 
Ζήτησε στο τέλος και μια συγγνώμη, «αν κάποια από τα 
λεγόμενό μου άφησαν οποιοδήποτε περιθώριο παρερ
μηνείας». Αν...

Kuvikos μέχρι κεραίαβ
Οποιος ακούσει ολόκληρη την τοποθέτηση του Πνευμα
τικού καταλαβαίνει ότι ο απερχόμενος και εκ νέου υπο
ψήφιος βουλευτής της Ν.Δ. δεν άφησε κανέναν χώρο για 
παρερμηνείες. Αντιλαμβανόταν η έλεγε, χαρακτηρίζοντάς 
τα «κυνικά» και «περίεργα», αλλά τα υποστήριζε μέχρι κε
ραίας. Κάθε τρεις και λίγο, μάλιστα, επικαλούνταν -επι
δεικτικά και όπως τον βόλευε- τις εμπειρίες του στις... 
ΗΠΑ, μήπως και πείσει ότι έχει βάση η απάνθρωπη επι
χειρηματολογία του.

Ο ελληνικός λαός πλήρωσε ως βουλευτή για τέσσε
ρα χρόνια τον Πνευματικό. Τον πληρώνει, όμως, όπως ο 
ίδιος αναφέρει στο βιογραφικό του, και μέσω ΕΚΠΑ, στο 
οποίο είναι καθηγητής. Τον πληρώνει και στο ΕΣΥ, μέσω 
ΚΑΤ, στο οποίο είναι διευθυντής πανεπιστημιακής κλι
νικής. Υπήρξε επί Σαμαρά - Βενιζέλου και αναπληρωτής 
πρόεδρος της Εθνικής Επιτροπής Βιοηθικής και Δεοντο
λογίας, κάτι εξίσου ανησυχητικό.

0 ελληνικός λαός πληρώνει και ψηφίζει τον Πνευ- 
μαηκό για να έχει την άνεση να λανσάρει, ξεκάθαρα και 
χωρίς καμία παρερμηνεία, το μοντέλο επιλογής ασθενών 
στο δημόσιο σύστημα υγείας. 0 ορθοπεδικός βουλευτής 
λέει πού «πρέπει να τραβήξουμε τη γραμμή», η οποία χω
ρίζει τη ζωή από τον θάνατο για έναν άρρωστο.

Προφανώς και ο Κυριάκος Μητσοτάκης δεν πέτα- 
ξε χθες εκτός λίστας τον Πνευματικό, ο οποίος έχει ση

μαντικές πιθανότητες να εκλεγεί ξανά στις 25 Ιουνίου. 
Ακριβώς επειδή ο συγκεκριμένος γιατρός δεν αντιμετώ
πισε το Εθνικό Σύστημα Υγείας ως κάτι άλλο από την κυ
βέρνησή του την περασμένη τετραετία.

Η ΠΟΕΔΗΝ ήταν αυτή που έκανε καταγγελίες στην 
ΕΡΤ και στον Σκάι το 2021, ότι «στις ΜΕ0 γίνεται επιλο
γή ασθενών με ηλικιακά κριτήρια». Η κυβέρνηση ήταν 
αυτή που έβλεπε τους ασθενείς να πεθαίνουν κατά χι
λιάδες στα ράντσα, με τον Μητσοτάκη να λέει στη Βου
λή «δεν έχω ενδείξεις ότι οι διασωληνωμένοι εκτός ΜΕ0 
έχουν μεγαλύτερη θνησιμότητα».

0 πρωθυπουργός και ο Πλεύρης ήταν αυτοί που δί
χασαν τον κόσμο σε «καλούς εμ
βολιασμένους με pass» και σε «κα
κούς ανεμβολίαστους με πρόσημα». 
0 Σκέρτσος ήταν αυτός που έλεγε 
«δεν υπάρχει λόγος για πολυτελές 
ΕΣΥ», όταν σημειώναμε ρεκόρ θα
νάτων σε όλη την Ευρώπη. Και ο 
Αδωνις Γεωργιάδης παραδέχθηκε 
προχθές, επιτέλους, ότι η Υγεία ου
δέποτε υπήρξε πρώτη προτεραιότη
τα της κυβέρνησης. Τελικά, δεν εί
ναι πολύ πιο αποκρουσηκά όσα είπε 
ο υποψήφιος βουλευτής απ’ όσα βι- 
ώνουμε καθημερινά. Αλλωστε, ακό
μα κι αυτές τις ημέρες πεθαίνει κό
σμος αβοήθητος σε καρότσες, περι- 
μένοντας ασθενοφόρα.

Ακριβώς πάνω σε αυτό το μοντέλο πολιτικής αναλγη
σίας, ο Μητσοτάκης χθες χαρακτήρισε προσωπικό του... 
πρότζεκτ το νέο ΕΣΥ, σαν να πρόκειται για καμιά lifestyle 
επένδυση. Και ο Κουμουτσάκος, όταν ρωτήθηκε για τους 
θανάτους ανθρώπων που περιμένουν ασθενοφόρα, επι
καλέστηκε -με το που στριμώχτηκε- το... 40°/ο στις εκλο
γές. «Αυτά έχουνε κριθεί από τον λαό» είπε.

Στην Ελλάδα καταντήσαμε να ζούμε πια με το άγ
χος «του χρηματιστηρίου των ασθενών». Να απαντάμε 
σε ερωτήματα «πόσο συμφέρει οικονομικά να σε βοη
θήσουμε να ζήσεις;» και «πόση παραπάνω εξοικονόμη
ση θα προσφέρει ο θάνατός σου;». Είναι ζητήματα που 
τίθενται πια ανοιχτά στον δημόσιο διάλογο μετά τον ευ
τελισμό των ράντσων επί πανδημίας. Το κλίμα ήδη έχει 
διαμορφωθεί.

Δυστυχώς, το αποτέλεσμα της λογικής του βουλευτή 
Πνευματικού το βιώνουμε ήδη στην πράξη. Οχι στη Γερ
μανία του Μένγκελε ή στις ΗΠΑ, όπου όποιος δεν έχει 
να πληρώσει πεθαίνει, αλλά στην Ελλάδα του 21ου αι
ώνα. Εδώ, όπου το απάνθρωπο επιχειρείται να μετατρα
πεί σε κανονικότητα.

Με παχυλό «πόθεν έσχεβ»
Οποιος δει το «πόθεν έσχες» του Πνευματικού... ζαλίζε
ται. Καταθέσεις κοντά 2.000.000 στην JP Morgan, σχεδόν 
δύο ντουζίνες ακίνητα, κάμποσο επενδυτικά προϊόντα 
και μπόλικα εισοδήματα. Λογικό να μην έχει τις ανησυ
χίες και ης ανασφάλειες ενός μέσου πολίτη. Δεν πρόκει
ται να ξεπέσει ποτέ στην ανάγκη του ΕΣΥ, που, πάντως, 
τον πληρώνει ως γιατρό για να τηρεί τον όρκο του Ιππο
κράτη: «Να κρατώ το καλό του ασθενούς ως πρώτη προ
τεραιότητα»...

Ζούμε με ίο άγχοε 
«του χρηματιστηρίου 

των ασθενών», μετά τον 
ευτελισμό των ράντσων 

επί πανδημίαε και 
την πολιτική 

απαξίωσηε του ΕΣΥ 
από την κυβέρνηση

ΒαοίΒηςΓαΒουπης



5;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΔΕΝ ΠΑΕΙ ΑΛΛΟ ΜΕ ΤΗΝ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΣΤΟ ΕΚΑΒ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,7,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

951.25 cm² Κυκλοφορία: 1720

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΗΝ ΑΠΟΓΝΟΙΗ ΚΑΙ ΤΗΝ ΑΓΑΝΑΚΤΗΣΗ ΤΗΝ 
ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΗΝ ΑΚΟΥΣΕ Ο ΑΑΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ
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1  ΔΕΝ ΠΑΕΙ ΑΛΛΟ ΜΕ ΤΗΝ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΣΤΟ ΕΚΑΒ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,7,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

ΜΕξΗΙΒΕ

kk
Δεν είμαστε με αυτούς 
που έχουν απρόσμενα 
κέρδη, είμαστε με αυτούς 
που έχουν απρόσμενες 
δυσκολίες όλα αυτά τα 
χρόνια της διακυβέρνησης 
Μητσοτάκη, τόνισε ο 
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ

δος, τώρα έχουμε μια νέα εκλογική 
μάχη», προσέθεσε, τονίζοντας όη τα 
κυβερνητικά σχέδια που αντιπαρατί- 
θενται σε αυτή τη νέα εκλογική αναμέ
τρηση είναι αυτό της ΝΔ «που κυβέρ
νησε 4 χρόνια και θέλει να συνεχίσει 
έτσι, και το εναλλακτικό είναι αυτό 
που έχουμε εμείς». «Δεν βλέπω καμία 
άλλη πολιτική δύναμη να καταθέτει 
εναλλακτικό πρόγραμμα διακυβέρ
νησης. Έχουν σχέδια πώς θα γίνουν 
ΣΥΡΙΖΑ στη θέση του ΣΥΡΙΖΑ. Τους 
απαντάμε: δεν είναι εύκολο να γίνε
τε ΣΥΡΙΖΑ, δεν ήταν φωτοβολίδα 
ο ΣΥΡΙΖΑ, ο ΣΥΡΙΖΑ εκφράζει και 
εκπροσωπεί τη μεγάλη πλειοψηφία 
και τα λαϊκά συμφέροντα».

Ο κ. Τσίπρας είπε επίσης ότι σπα- 
ταλήθηκαν δεκάδες δισεκατομμύ
ρια σε ημέτερους, κλειστούς διαγω
νισμούς, απευθείας αναθέσεις και

επιδοτήσεις για να κρατάνε ψηλά 
τις τιμές τα καρτέλ της ενέργειας, της 
διύλισης και των σούπερ μάρκετ και 
«βλέπουμε τώρα πόσο γυμνή είναι η 
χώρα από δημόσιες υποδομές για 
να στηρίξουμε την ανθρώπινη ζωή».

Ο Αλέξης Τσίπρας νωρίτερα κατά 
την επίσκεψη του στο Λαϊκό νοσο
κομείο, αφού ξεναγήθηκε στο χώρο 
των εξωτερικών ιατρείων απευθύν
θηκε στους γιατρούς και τους νοση
λευτές του ιδρύματος κάνοντας λόγο 
για «τριτοκοσμική εικόνα» σε όλα 
τα δημόσια νοσοκομεία της χώρας 
που «δεν μας αξίζει». Αναφερόμε- 
νος στα δύο «δραματικά περιστατι
κά» των τελευταίων ημερών με τους 
θανάτους των δύο γυναικών, είπε 
πως έγιναν «ακριβώς εξαιτίας αυτής 
της απαξίωσης, της αδιαφορίας για 
το ΕΣΥ». «Γιατί ενώ υπάρχουν ασθε

νοφόρα δεν υπάρχει προσωπικό να 
τα λειτουργήσει», σημείωσε, επιση- 
μαίνοντας πως τα τελευταία τέσσερα 
χρόνια «υπήρξαν 560 αποχωρήσεις 
διασωστών και δεν έγινε καμία μόνι
μη πρόσληψη».

Επιπλέον, υπενθύμισε πως επί της 
διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, παρό- 
τι ήταν μνημονιακά χρόνια με περι
ορισμούς στις δαπάνες για την υγεία 
λόγω των πιέσεων της τρόικας, έγι
ναν «πάνω από 300 προσλήψεις στο 
ΕΚΑΒ», ενώ «κυκλοφορούσαν 84 
ασθενοφόρα στην Αττική σε σχέση 
με 52 σήμερα». Συμπλήρωσε, δε, 
πως το 2018 το ίδρυμα Νιάρχος προ- 
σέφερε 148 καινούργια ασθενοφό
ρα. «Που είναι αυτά; Είναι στις βλά
βες και στα συνεργεία ακριβώς για
τί έχει διαλυθεί η τεχνική βάση του 
ΕΚΑΒ», σημείωσε.

«Π
 άμε στις κάλπες με την 
αισιοδοξία ότι μπο
ρούμε και θα κάνουμε 
ό,τι περνά απ’ το χέρι μας μέχρι το 

τελευταίο λεπτό για να ανατρέψου
με αυτούς τους συσχετισμούς, να 
δώσουμε ελπίδα, δικαιοσύνη, προο
πτική στην κοινωνία», τόνισε ο Αλέ
ξης Τσίπρας μιλώντας με πολίτες 
στα Άνω Ιλίσια, μετά την επίσκεψή 
του στο Λαϊκό Νοσοκομείο. Ο πρό
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ σημείωσε ότι 
«ξέρουμε με ποια πλευρά είμαστε, με 
τους ανθρώπους του μόχθου και της 
δημιουργίας, με την κοινωνία και τις 
ανάγκες της. Δεν είμαστε με αυτούς 
που έχουν απρόσμενα κέρδη, είμα
στε με αυτούς που έχουν απρόσμε
νες δυσκολίες όλα αυτά τα χρόνια της 
διακυβέρνησης Μητσοτάκη».

Ο κ. Τσίπρας είπε ότι έχει την 
αίσθηση πως «έχουμε γίνει πιο δυνα
τοί και πιο αποφασισμένοι», τονίζο
ντας ότι αυτή τη φορά θα μπουν στο 
επίκεντρο της συζήτησης τα πραγ
ματικά προβλήματα -υγεία, παιδεία, 
ακρίβεια, πλειστηριασμοί- «δεν θα 
συζητάμε για ανοησίες, θα συζητά
με για το ποιες πολιτικές μπορούν 
να οδηγήσουν στο αύριο».

Τόνισε ότι στις 25 Ιουνίου «πρέ
πει να βάλουμε πάνω τις ζωές μας, 
τις ανάγκες μας και να σταματήσου
με αυτή την πορεία διάλυσης και κοι
νωνικής λεηλασίας». Είπε ότι το πρό
γραμμα του ΣΥΡΙΖΑ, «απόλυτα ρεα
λιστικό, εφαρμόσιμο και κοστολογη
μένο», «δίνει δύναμη στην κοινωνία 
και συνοψίζεται στο εξής: αύξηση των 
μισθών, μείωση των τιμών και ρύθ
μιση των χρεών, στήριξη της παιδεί
ας, της δημόσιας υγείας, της κοινω
νίας». Σε κάθε περίπτωση, σημείω
σε, «πόσο κοστίζει η ζωής της 63χρο- 
νης και της 19χρονης που χάθηκαν 
επειδή δεν είχαμε προσωπικό στο 
ΕΚΑΒ, πόσο κοστίζει η ζωή του εργά
τη που χάθηκε στο Πέραμα, πόσο 
κοστίζει η αξιοπρέπεια, η ασφάλεια 
και η ζωή;». Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ είπε ότι η κάλπη της 25ης Ιου
νίου είναι μια νέα κάλπη. Σημείωσε 
ότι στις προηγούμενες εκλογές της 
απλής αναλογικής χάθηκε η ιστορι
κή ευκαιρία. «Πέρασε αυτή η περίο-

ιιαρρευσης 
(ου ΕΣΥ. ιόνισε

JP μισώντας σε 
εργαζόμενους
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1  ΔΕΝ ΠΑΕΙ ΑΛΛΟ ΜΕ ΤΗΝ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΣΤΟ ΕΚΑΒ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,7,10 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ ΚΙΝΑΥΝΟΥ

Τραγικέβ οι ελλείψει προσωπικού και στο ΕΚΑΒ
ΑΠΟ την πλευρά ίου, ο Πρόεδρος τω Εργα
ζόμενων σιο ΕΚΑΒ, Γιώργος Μαθιόπουλος, 
αφού είπε ότι γίνονται έρευνες και ΕΔΕ για 
το περιστατικό και τα πραγματικά δεδομέ
να, είπε πως οι καθυστερήσεις οφείλονται 
στην μεγάλη έλλειψη προσωπικού, καθώς 
τα τελευταία χρόνια δεν έχουν γίνει προ
σλήψεις διασωστών, ενώ υπάρχουν εκα
τοντάδες αποχωρήσεις και λόγω συνταξι- 
οδότησης. Όπως ανέφερε, υπάρχουν μόνο 
μερικές δεκάδες ασθενοφόρα για να καλύ

πτουν τις ανάγκες σε όλη την Αττική των 
εκατομμυρίων κατοίκων και επισκεπτών, 
σημειώνοντας ότι για να λειτουργήσει σε 
24ώρη βάση ένα ασθενοφόρο απαιτούνται 
τουλάχιστον 10 διασώστες προς κάλυψη 
των βαρδιών, των ρεπό κτλ.

Από τη διοίκηση του ΕΚΑΒ δόθηκε εντο
λή για Ένορκη Διοικητική Εξέταση σχετικά 
με το περιστατικό, τους χρόνους ανταπό
κρισης, αλλά και την αξιολόγηση των δύο 
τηλεφωνημάτων που έγιναν από τους συγ

γενείς της εγκύου. Το υπουργείο Υγείας διε
ρευνά τις συνθήκες γύρω από τις μεταφο
ρές ασθενών. Οι ευθύνες θα αποδοθούν 
μετά την ολοκλήρωση της σχετικής έρευ
νας. Παράλληλα, αναμένει τα πορίσματα 
των ΕΔΕ από την 1η ΥΠΕ και το ΕΚΑΒ. 
Ο Εισαγγελέας Πρωτοδικών της Αθήνας 
Αντώνης Ελευθεριάνος παρήγγειλε την 
διενέργεια έρευνας για τη διαχείριση του 
περιστατικού και τη μη έγκαιρη διακομιδή 
της εγκύου στο νοσοκομείο.
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1  Οργή υγειονομικών για το επίδομα ανθυγιεινής
εργασίας

Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

311.94 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«ΟΧΙ»ΣΤΟΝΔΙΑΧΩΡΙΣΜΟΤΩΝ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ
Οργή υγειονομικών για 
το επίδομα ανθυγιεινής εργασίας
Αντιδράσεις προκαλεί στον χώρο των υγειονομικών η Κοι

νή Υπουργική Απόφαση που καταργεί το επίδομα ανθυγιεινής 
εργασίας ή διαχωρίζει σε κατηγορίες τους εργαζόμενους που 
το λαμβάνουν. Παράσταση διαμαρτυρίας πραγματοποίησαν 
χθες το πρωί στην πύλη του Νοσοκομείου Χανίων οι εργαζό
μενοι στο νοσηλευτικό ίδρυμα, κάνοντας λόγο για αδικίες που 
θα επηρεάσουν την ομαλή λειτουργία του νοσηλευτικού ιδρύ
ματος. Εκπρόσωποι από διάφορους κλάδους ζήτησαν ίση με
ταχείριση όλωντων υγειονομικών. Κοινωνικοίλειτουργοί, ψυ- 
χολόγοι, τεχνικοί, διοικητικοί υπάλληλοι, αλλά καιχιλιάδες ερ
γαζόμενοι σε επαγγέλματα της Νοσηλευτικής Υπηρεσίας, των 
παραϊατρικώνεπαγγελμάτων, καθαρίστριες και διασώστεςέ- 
μειναν εκτός.
Όπως καταγγέλλουν εκπρόσωποι των εργαζομένων, επαγ

γέλματα του ίδιου χώρου διαχωρίστηκαν σε κατηγορίες με 
γνώμονα την εκπαιδευτική βαθμίδα που δε συνάδει με τη φύ
ση της επικινδυνότητας και της ανθυγιεινότητας των επαγγελ
μάτων. Ο πρόεδροςτου Συλλόγου Εργαζομένωντου Νοσοκο
μείου Χανίων κ. ΒαρδήςΓεωργιακάκηςτόνισε πως «έχει υπάρ
ξει μεταξύ των συναδέλφων αναβρασμός, αναστάτωση, ανη
συχία για την αδικία που γίνεται. Υπάρχουν συνάδελφοι οι ο
ποίοι κατεβαίνουν κατηγορία, άλλοι ανεβαίνουν, ενώ αυτοί 
πουκατεβαίνουνχάνουναρκετάχρήματα».Οκ.Γεωργιακάκης 
στάθηκε στους εργαζόμενους που αποκλείστηκαν από το επί
δομα, αλλά και σε κατηγορίες όπως οι μαίες που μισθολογικά 
πλέον βρίσκονται σε χαμηλότερα επίπεδα. Αναφέρθηκε ακό
μη στους υπαλλήλουςτηςϊεχνικής Υπηρεσίας, στουςτραυμα- 
τιοφορείς και σε άλλες ειδικότητες, που, όπως είπε, «βλέπουν 
τον μισθό τους να συρρικνώνεται και να χάνουν ακόμα και σή
μερα, αντί ναμπαίνουνσταβαρέακαιανθυγιεινά». Απάτην Κοι
νή Υπουργική Απόφαση θίγονται και οι υγειονομικοί της Ψυχι
κής Υγείας. Ο πρόεδρος των εργαζομένων του πρώην Θερα
πευτηρίου Ψυχικών Παθήσεων Χανίων κ. Μανόλης Αναγνω- 
στόπουλος μίλησε για ένα ακόμη σοβαρό πρόβλημα στην ήδη 
επιβαρυμένη κατάσταση στην Ψυχική Υγεία εξαιτίας των ελ
λείψεων σε προσωπικό.

«Για μας είναι σημαντικό οιεπισκέπτριες υγείας που παρέμει- 
ναν στο ίδιο καθεστώς, στα 150 ευρώ, όμως από την άλλη οι 
ψυχολόγοι, που παρείχαν πολύτιμες υπηρεσίες την περίοδο 
της πανδημίας, τέθηκαν εκτός επιδόματος», είπε ο κ. Αναγνω- 
στόπουλος. Δυσαρέσκεια εκφράζει καιοκλάδοςτων μαιών. Η 
προϊσταμένη της Μονάδας Νεογνών του Νοσοκομείου Χανί
ων κ. Αρετή Κότταέκανελόγογια«μεγάλη αδικία», σημειώνο
ντας πως «είμαστε το μαιευτικό προσωπικό του νοσοκομείου, 
ερχόμαστε σεεπαφήμεγυναίκεςπου γεννάνε, μεταβιολογικά 
υνρά,μεγυναίκεςμεΟΟνίϋκαιλοιμώδηνοσήματα,έχουμενο- 
σηλεύσειδεκατρίανεογνάμεΟΟνίϋκαιτο μικρότερο στην Ελ
λάδα και είναι άδικο να γίνει αυτός ο διαχωρισμός».
Τονδιαχωρισμό των υγειονομικών σε δικαιούχους και μη και 

τις διαφοροποιήσεις στο ύψος των επιδομάτων κατήγγειλε 
χθες και ο πρόεδρος του Σωματείου Εργαζομένων στο ΕΚΑΒ 
Χανίων κ. Ιγνάτιος Κυρίτσης.
Την ίδια στιγμή, η Ομοσπονδία Εργαζομένων στα Δημόσια 

Νοσοκομεία έχει ξεκαθαρίσει πως ανοίγει ένας νέος κύκλος 
δυναμικών διεκδικήσεων με αιτήματα τον διπλασιασμό του ε
πιδόματος, τη διόρθωση των αδικιών και τον μη αποκλεισμό 
κανενός υγειονομικού.

papadogiannaki@cretetv.gr

Βίκο Παπαδογιαννάκπ

ΓΕΜΚΟ ίΚΕΟΚΜΙΕΙΟ (ΑΝΙΟΝ
ι> tmn_ ntii-mn.

Παράσταση δια
μαρτυρίας πραγ
ματοποίησαν 
χθες το πρωί 
στην πύλη του 
Νοσοκομείου Χα
νίων οι εργαζό
μενοι στο νοση
λευτικό ίδρυμα.
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1  Γιατροί γράφουν συνταγές, ακόμη και άδειες, μέσω
ιστοσελίδων!

Πηγή: ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

223.05 cm² Κυκλοφορία: 1500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γιατροί γράφουν 
συνταγές, ακόμη 
και άδειες, μέσω 

ιστοσελίδων!
Στο μικροσκόπιο χων ελεγκτικών ορ
γάνων του ΕΟΠΥΥ έχει μπει τα τελευ
ταία 24ωρα «η νομιμότατα λειτουργίας 
διαδικτυακών υππρεσιών τηλεϊατρικής 
που αφορούν χην ηλεκτρονική συντα- 
γογράφηση διαγνωστικών εΕετάσεων, 
φαρμάκων, την ηλεκτρονική γνωμάτευ
ση αναρρωτικής άδειας κ.ά. χωρίς να 
έχει ηροηγηθεί επίσκεψη και εΕέταση 
του ασφαλισμένου από Ιατρό».

Αφορμή για την έρευνα του Οργα
νισμού στάθηκαν σχετικές καταγγελίες 
ασφαλισμένων αλλά και ανακοινώσεις 
που εΕέδωσαν οι Ιατρικοί Σύλλογοι Αθη
νών και Θεσσαλονίκης.

ΜεΐαΕύ των ιστοσελίδων, οι οποίες 
ελέγχονται, φέρεται να είναι και μία με 
έδρα το Λονδίνο. Η ιστοσελίδα διαφη
μίζει ότι διαθέτει γιατρούς όλων των 
ειδικοτήτων, από παθολόγους, οδοντιά
τρους μέχρι και Life Coach (προσεχώς 
όπως αναγράφει), ενώ παρέχει κατά 
παραγγελία συνταγογραφήσεις φαρ
μάκων έναντι 12 C, μικροβιολογικές 
εΕετάσεις, 11 C, ακόμα και αναρρωτι- 
κή άδεια για μαθητές/φοιτητές και ερ
γαζόμενους έναντι 14 C. Το μόνο που 
πρέπει να κ^ει ό ενδιαφερόμενος εί
ναι να συμπληρώσει ηλεκτρονικά τους 
λόγους για τους οποίους χρειάζεται 
εΕετάσεις ή άδειες.

Σύμφωνα με την ανακοίνωση που 
εΕέδωσε η διοίκηση του ΕΟΠΥΥ, πρό
χωμά «άμεσα στη διερεύνηση της υπό
θεσης καθώς και στην επιβολή, κατά 
παντός εμπλεκόμενου, των κατάλληλων 
διοικητικών και λοιπών κυρώσεων».

Μάλιστα, στην περίπτωση που δια
πιστωθεί συστηματική παραβίαση της 
ιατρικής δεοντολογίας, ο Οργανισμός 
θα ζητήσει την περαιτέρω διεΕαγωγή 
ελέγχου από την Εθνική Αρχή Διαφά
νειας και θα επεκτείνει τον έλεγχο και 
σε συνεργαζόμενους ιατρούς, διαγνω
στικά εργαστήρια, κλινικές και λοιπές 
υγειονομικές δομές που συνεργάζονται 
με τα δίκτυα αυτά.

Βασίλης Βενιζέλος
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1  Την Τετάρτη διαδηλώνουν στις Σέρρες για το
νοσοκομείο

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

177.88 cm² Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Την Τετάρτη διαδηλώνουν στις Σέρρες 
για το νοσοκομείο

Σε πανσερραϊκό συλλαλητήριο, υπεράσπισης του δημόσιου χαρακτήρα 
του Νοσοκομείου Σερρών, την Τετάρτη 14 Ιουνίου στις 7 μ.μ. μπροστά α
πό τη Νομαρχία Σερρών, καλούν το Σωματείο Εργαζομένων Νοσοκομείου 
Σερρών «Ο Αγιος Λουκάς», η Ενωση Νοσοκομειακών Ιατρών ν. Σερρών και 
το Σωματείο Συμβασιούχων Νοσοκομείου Σερρών.

Καταγγέλλουν ότι η υποχρηματοδότηση, η υποστελέχωση, η αύξηση των 
εργαζομένων με συμβάσεις ορισμένου χρόνου, η εντατικοποίηση της εργα
σίας, έχουν ως αποτέλεσμα κλείσιμο κλινικών, εξωτερικά ιατρεία που υπο- 

/Λπνουμγούν, με μεγάλες αναμονές, μεγάλη λίστα αναμονής στα τακτικά χει
ρουργεία, αναστολή πραγματοποίησης τακτικών χειρουργείων, μεγάλες ανα
μονές στο Τμήμα Επειγόντων Περιστατικών.

Τα σωματεία διεκδικούν αύξηση της κρατικής χρηματοδότησης του Νοσοκο
μείου Σερρών, πλήρη στελέχωσή του με μόνιμο προσωπικό, πλήρους και απο
κλειστικής απασχόλησης, μονιμοποίηση όλων των συμβασιούχων χωρίς όρους και 
προϋποθέσεις, νέο σύγχρονο οργανισμό βασισμένο στις ανάγκες των κατοίκων 
του νομού σε υπηρεσίες Υγείας. Επίσης, πλήρη στελέχωσή και λειτουργία του 
ΚΕΦΙΑΠ Νιγρίτας για την κάλυψη των αναγκών σε υπηρεσίες αποκατάστασης, 
πλήρη στελέχωσή του ΕΚΑΒ (και με ιατρικό προσωπικό), καθώς και των οδηγών 
και πληρωμάτων ασθενοφόρων του Νοσοκομείου Σερρών, για την άμεση και α
σφαλή μεταφορά των ασθενών. Ενταξη στα Βαρέα και Ανθυγιεινά.

Χανιά: Διεκδικούν την ένταξη στα Βαρέα και Ανθυγιεινά
Στάση εργασίας και συγκέντρωση έξω από τις πύλες του Νοσοκομείου Χα

νιών πραγματοποίησαν οι εργαζόμενοι του νοσοκομείου, διεκδικώντας την έ
νταξη όλων των υγειονομικών στα ΒΑΕ, καθώς επίσης διπλασιασμό και επέ
κταση του ανθυγιεινού επιδόματος σε όλους ανεξαιρέτως.

Οπως καταγγέλλει το Σωματείο Εργαζομένων του Νοσοκομείου, ο καθορι
σμός του επιδόματος επικίνδυνης και ανθυγιεινής εργασίας έγινε με αντιε
πιστημονικό τρόπο, με αποτέλεσμα μια σειρά επαγγελμάτων να υποβαθμίζο
νται σε χαμηλότερες κατηγορίες έκθεσης σε επαγγελματικούς κινδύνους, ε
νώ άλλες ειδικότητες να μένουν εκτός. Με αυτόν τον τρόπο προσπαθούν να 
διασπάσουν τους εργαζόμενους και να δημιουργήσουν εργαζόμενους πολλα
πλών ταχυτήτων, ενώ όλοι υπόκεινται στον ίδιο κίνδυνο.

Στο πλευρό των εργαζομένων βρέθηκε το ΚΚΕ με τους υποψήφιους βου
λευτές του, Μίλτο Κλωνιζάκη, Αλέκο Μανουσάκη και Γιάννη Ντουνιαδάκη. 
Οι υποψήφιοι του ΚΚΕ εξέφρασαν τη στήριξη του Κόμματος στον αγώνα των 
εργαζομένων του νοσοκομείου και στο δίκαιο αίτημα επαναφοράς του επιδό
ματος ανθυγιεινής εργασίας για όλους ανεξαιρέτως τους εργαζόμενους των νο
σοκομείων, κάτι που τόσο η ΝΔ όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ αρνήθηκαν ως κυβερνήσεις.
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1  Κανένας συμβιβασμός με τη βαρβαρότητα! Η υγεία
του λαού δεν κοστολογείται

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,12 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1912.56
cm²

Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΕΓΑΛΗ ΣΥΓΚΕΝΤΡΩΣΗ ΣΩΜΑΤΕΙΩΝ ΚΑΙ ΦΟΡΕΩΝ ΣΤΟ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ

Κανένας συμβιβασμός με τη βαρβαρότητα!
Η υγεία του λαού δεν κοστολογείται
«Δεν υπολογίζουν ανθρώπινες ζωές, αυτοί μιλάνε για κέρδη και ζημιές» 
διαδήλωσαν χτες χιλιάδες λαού, διεκδικώντας σύγχρονο, 
αποκλειστικά δημόσιο και δωρεάν σύστημα Υγείας για όλους

Πληθαίνουν τα εγκλήμα
τα της πολιτικής που υ
πηρετούν όλες διαχρο
νικά οι κυβερνήσεις ΝΔ, 

>ΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ στην 
ία | Μετά τους θα

νάτους σε Κω και Νέα 
Μάκρη, μια τουρίστρια 

Χαλκιδική ξεψύχη
σε περιμένοντας ασθε-

ΣΕΛ. 12 - 13
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1  Κανένας συμβιβασμός με τη βαρβαρότητα! Η υγεία του λαού δεν
κοστολογείται

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,12 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

ΜΕΓΑΛΗ ΣΥΓΚΕΝΤΡΟΣΗ ΣΤΟ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ

Δεν κοστολογείται η υγεία του λαού, καμιά ανοχή 
στη βαρβαρότητα της εμπορευματοποίησης!
Μήνυμα μαζικής και μαχητικής διεκδίκησης της Υγείας που έχει ανάγκη ο λαός έστειλαν σωματεία και φορείς

ΝΑΤΟ και τα εξοπλιστικά προγράμματα, δεν βρίσκουν χρήματα για προσωπι
κό και υποδομές που μπορούν να σώσουν ανθρώπινες ζωές.

Η Μαίρη Αγρογιάννη, γενική γραμματέας της ΕΙΝΑΠ, είπε ότι δεν μπο
ρεί σήμερα που τα σύγχρονα επιστημονικά δεδομένα επιτάσσουν την άμε
ση παροχή πρώτων βοηθειών στον τόπο του συμβάντος, να χάνονται τρεις 
ανθρώπινες ζωές εξαιτίας της υποστελέχωσης του ΕΚΑΒ. Αλλά και όσοι α
σθενείς, συνέχισε, καταφέρνουν να φθάσουν στα νοσοκομεία βρίσκονται α
ντιμέτωποι με τις πολύωρες αναμονές.

Για τα τελευταία περιστατικά, και όχι μόνο, σημείωσε ότι είναι υπόλογοι ό
λοι όσοι εφαρμόζουν την πολιτική της υποστελέχωσης και υποχρηματοδότη- 
σης, της εμπορευματοποίησης της Υγείας. Το Ταμείο Ανάκαμψης, στο οποίο 
πίνουν νερό ΝΔ, ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ, σημαίνει περαιτέρω περικοπές σε ό,τι 
θεωρείται κόστος και μέσα σε αυτό είναι και η Υγεία του λαού.

Απέναντι σε όλα αυτά, είπε, είμαστε εδώ και δίνουμε απάντηση μέσα από 
τον αγώνα μας, είμαστε εδώ και θα λογαριαστούμε με όλους όσοι θεωρούν 
τη ζωή των ασθενών κόστος.

Τελευταίος μίλησε ο Γιώργος Φερεντίνος, πρόεδρος του Σωματείου Εργα
ζομένων στο Νοσοκομείο «Ευαγγελισμός», ο οποίος τόνισε ότι είναι αδιανό

Μ
ε μαζική συγκέντρωση έξω από το υπουργείο Υγείας, χτες το 
απόγευμα, εργαζόμενοι, φοιτητές, συνταξιούχοι, αυτοαπα
σχολούμενοι έστειλαν το μαχητικό - διεκδικητικό τους μήνυ
μα στην επόμενη κυβέρνηση ότι απέναντι της θα βρει τους α
γώνες του εργατικού - λαϊκού κινήματος, για να μπει τέλος στις ε
γκληματικές πολιτικές, γιατί «η υγεία μας δεν είναι κόστος», όπως 

έγραφε το σύνθημα στο κεντρικό πανό του ΠΑΜΕ.
Μπροστά στο υπουργείο, οι διαδηλωτές στάθμευσαν συμβολικά 

δύο αγροτικά αυτοκίνητα, πάνω στα οποία υπήρχαν φορεία, που έ
φεραν την ταμπέλα «ΑΣΘΕΝΟΦΟΡΟ - ΕΠΙΤΕΛΙΚΟ ΚΡΑΤΟΣ 2023», 
για να θυμίζουν τη βαρβαρότητα την οποία ζει ο λαός με την εμπο- 
ρευματοποίηση της Υγείας.

Ενώ σε πανό του Συνδικάτου Οικοδόμων Αθήνας είχε γραφεί το 
σύνθημα: «Οι καρότσες των αγροτικών είναι για τα καρπούζια και ό
χι για τους ασθενείς». Με αυτόν και άλλους τρόπους οι διαδηλωτές 
κατήγγειλαν τους πρόσφατους απανωτούς θανάτους επειδή δεν 
υπάρχουν ασθενοφόρα και προσωπικό στο ΕΚΑΒ.

Την αγανάκτηση και την οργή του λαού για τα προδιαγεγραμμένα 
αυτά εγκλήματα, που φέρουν τις υπογραφές των κυβερνήσεων, ε- 
ξέφρασαν όλοι οι ομιλητές και οι ομιλήτριες από το βήμα της συγκέ
ντρωσης, καταδικάζοντας τις τραγικές ελλείψεις στην Υγεία, ενώ οι 
διαδηλωτές φώναζαν συνθήματα, όπως, «Δεν υπολογίζουν ανθρώ
πινες ζωές, αυτοί μιλάνε για κέρδη και ζημιές» και «Φάρμακα, για
τροί, δωρεάν Υγεία - τώρα να πληρώσει η εργοδοσία».

Τα «κοστολογημένα προγράμματα» κοστίζουν 
ανθρώπινες ζωές

Οπως ανέφερε χαρακτηριστικά από το βήμα της συγκέντρωσης ο Διονύ- 
σης Σοφός, συνδικαλιστής, διασώστης στο ΕΚΑΒ, δείχνοντας το διαχρονι
κό έγκλημα, το 2011 λειτουργούσαν στην Αττική 70 ασθενοφόρα, το 2019 
- 2021 μόλις 55 και τώρα το 2023 δεν ξεπερνούν τα 45 - 50.

Την οργή για το γεγονός ότι βάζουν τα κέρδη μπροστά από τη ζωή και την 
υγεία των ανθρώπων εξέφρασε ο Σταύρος Καλαρύτης, πρόεδρος του Σω
ματείου Εργαζομένων ΨΝΑ, και τόνισε ότι ο αγώνας θα συνεχιστεί, «θα μας 
βρίσκουν μπροστά τους».

Η Δήμητρα Σταματέλου, οργανωτική γραμματέας της ΟΕΝΓΕ, υπογράμ
μισε ότι μας έχουν ζαλίσει με τα κοστολογημένα προγράμματα, τα δημο
σιονομικά μέτρα, την αυστηρή ή χαλαρή επιτήρηση, τους βαθμούς στην 
αξιολόγηση των διεθνών οίκων, την επενδυτική βαθμίδα. Κοστολογημένα 
ή όχι, τα προγράμματα όλων των κυβερνήσεων κοστίζουν ανθρώπινες ζωές.

Και αναρωτήθηκε πόσο κοστίζουν η στελέχωση των νοσοκομείων, τα οχήμα
τα του ΕΚΑΒ, οι διασώστες, τα μέτρα για την ασφάλεια και υγεία στην εργα
σία, το σύστημα τηλεδιοίκησης στα τρένα. Ολα αυτά, είπε, δεν επιλέγονται, 
δεν εγκρίνονται από τα προγράμματά τους, αντιθέτως δίνουν προτεραιότη
τα στο πώς θα στηρίξουν τους επιχειρηματικούς ομίλους.

Κατήγγειλε τον εμπαιγμό και το θράσος του Κυρ. Μητσοτάκη που μίλησε 
για το «νέο ΕΣΥ», της υποψήφιας βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ Αθ. Λινού, που πρό- 
τεινε «υγειονομικά ισοδύναμα», του υποψήφιου βουλευτή της ΝΔ που σαν 
άλλος Μένγκελε πρότεινε διαλογή των καρκινοπαθών!

«θα υπερασπιστούμε μέχρι τελευταίας ρανίδας», τόνισε, «το σύνθημα "Η 
ζωή ενός ανθρώπινου πλάσματος αξίζει 1 εκατομμύριο φορές περισσότερο 
από την περιουσία του πλουσιότερου ανθρώπου στη Γη"».

Ο Μάης Μεντής, πρόεδρος του Εργατικού Κέντρου Λαυρίου - Ανατο
λικής Αττικής, σημείωσε ότι «το μήνυμα που στέλνουμε είναι πως θα είμα
στε εδώ και μετά τις εκλογές για να τσακίσουμε αυτούς που θέλουν να τσα
κίσουν τις ζωές μας». Κατήγγειλε ότι ενώ έχουν να δίνουν για δαπάνες στο

«Οι καρότσες είναι για τα καρπούζια και οχι για τους ασθενείς», διεμηνυσαν
οι διαδηλωτές

ητο να μην υπάρχει ασθενοφόρο, να υπάρχει πλήρης εγκατάλειψη της Πρω
τοβάθμιας Φροντίδας Υγείας. Ακόμα σημείωσε πως στο νοσοκομείο ασθενείς 
και προσωπικό έρχονται καθημερινά αντιμέτωποι με τις τραγικές ελλείψεις.

Η συγκέντρωση ολοκληρώθηκε με την καταγγελία για τη στάση της ηγε
σίας του υπουργείου Υγείας, η οποία παρότι γνώριζε ότι θα γίνει συγκέντρω
ση είχε κατεβάσει ρολά και είχε φύγει. Δεν έχει σημασία, ειπώθηκε, που εί
ναι υπηρεσιακή η κυβέρνηση, η ηγεσία του υπουργείου. Οι ανάγκες δεν εί
ναι υπηρεσιακές και όλες οι κυβερνήσεις έχουν ευθύνη.

Αλλη μια γυναίκα · θύμα των εγκληματικών ελλείψεων στο ΕΚΑΒ
Λεν έχουν τέλος τα περιστατικά με τα ασθενοφόρα της ατέλειωτης αναμονής

Α
λλη μια γυναίκα, μετά την 63χρονη στην Κω και 
την Ιθχρονη έγκυο στη Ν. Μάκρη, έπεσε θύμα 
των εγκληματικών ελλείψεων στο ΕΚΑΒ. Το με
σημέρι της Τετάρτης, μία 63χρονη τουρίστρια, ρου

μανικής καταγωγής, ξεψύχησε στην Ουρανούπολη 
Χαλκιδικής, περιμένοντας το ασθενοφόρο...

Η 63χρονη βρισκόταν στην περιοχή με τουριστικό 
γκρουπ για κρουαζιέρα, σαν αυτές που υποδεχόταν 
με φιέστες και κουλούρια πριν από μερικές μέρες η 
δημοτική αρχή Θεσσαλονίκης. Λίγο μετά τις 2 το με
σημέρι, και ενώ η κρουαζιέρα είχε ολοκληρωθεί, η 
γϋναίκα ένιωσε αδιαθεσία και κατέρρευσε. Το ασθε
νοφόρο του ΕΚΑΒ ενημερώθηκε για το περιστατικό 
στις 2.30 μ.μ. και έφτασε στο σημείο με μεγάλη κα
θυστέρηση, στις 3.45 μ.μ. Οσο περίμενε το ασθενο
φόρο η άτυχη τουρίστρια έπαθε ανακοπή καρδιάς.

Σύμφωνα με τον Πρόδρομο Δεβελόγλου, πρόε
δρο του Σωματείου Εργαζομένων ΕΚΑΒ Κεντρικής 
Μακεδονίας, το διαθέσιμο για την περιοχή ασθενο
φόρο ξεκίνησε από τον Αγιο Νικόλαο και χρειάστη
κε μία ώρα και ένα τέταρτο για να φτάσει στην Ου
ρανούπολη. Και αυτό καθώς, όπως είπε, δεν υπάρχει 
κανένα ασθενοφόρο σε Ουρανούπολη και Ιερισσό 
και η περιοχή εξυπηρετείται από τον Αγιο Νικόλαο.

Ο θάνατος της 63χρονης αναδεικνύει με τραγι
κό τρόπο τις εγκληματικές ελλείψεις στο ΕΚΑΒ και 
μάλιστα σε μια περιοχή, κατεξοχήν τουριστική, όπου 
στη σεζόν οι τουρίστες ξεπερνούν το 1 εκατομμύριο!

Το διαγνωσμένο εδώ και χρόνια πρόβλημα της α
νεπαρκούς κάλυψης με προσωπικό και οχήματα στη 
Χαλκιδική η διοίκηση του ΕΚΑΒ προσπαθεί να το α

ντιμετωπίσει τους καλοκαιρινούς μήνες με ημίμετρα 
και με εθελοντική μετακίνηση πληρωμάτων ασθενο
φόρων - διασωστών από τα υπόλοιπα παραρτήματα 
του ΕΚΑΒ. Ζητάει μάλιστα τη στήριξη των επαγγελ- 
ματιών και των δήμων της περιοχής για την κάλυψη 
του κόστους διαμονής και διατροφής, προκρίνοντας 
κατά προτεραιότητα τη μετακίνηση υπαλλήλων οι ο
ποίοι θα διαθέτουν κατάλυμα στην περιοχή.

Για τον θάνατο της 63χρονης στην Ουρανούπολη 
Χαλκιδικής παραγγέλθηκε η διενέργεια νεκροψίας - 
νεκροτομής, που αναμένεται να ρίξουν φως στα α
κριβή αίτια. Προανάκριση για το συμβάν διενεργεί ο 
τοπικός αστυνομικός σταθμός.

Προδιαγεγραμμένα εγκλήματα
Σε σχόλιό της η ΤΕ Χαλκιδικής του ΚΚΕ αναδει- 

κνύει τις ευθύνες των κυβερνήσεων ΝΔ, ΣΥΡΙΖΑ, 
ΠΑΣΟΚ και τονίζει ότι «σε μια περιοχή που ο πληθυ
σμός της πολλαπλασιάζεται κατά χιλιάδες τους κα
λοκαιρινούς μήνες, οι υποδομές Υγείας είναι ανύ
παρκτες. Είναι χαρακτηριστικό ότι στην περιοχή που 
συνέβη το τραγικό περιστατικό δεν υπάρχει καν Κέ
ντρο Υγείας. Ετσι εξηγείται και η οδυνηρή καθυστέ
ρηση διακομιδής της 63χρονης».

θυμίζει ότι το ΚΚΕ έχει επανειλημμένα, εδώ και 
πάρα πολλά χρόνια, θέσει το ζήτημα με ανακοινώ
σεις, κινητοποιήσεις και παρεμβάσεις και στη Βουλή.

«Η κατάσταση δεν μπορεί να συνεχιστεί! Η ζωή 
των μόνιμων κατοίκων αλλά και των εκατομμυρίων 
επισκεπτών της Χαλκιδικής δεν μπορεί να αφήνε

ται στην τύχη», τονίζει, προβάλλοντας τις διεκδική
σεις για άμεση ενίσχυση των ΚΥ με προσωπικό και 
υποδομές, του στόλου του ΕΚΑΒ για να καλύπτει ό
λη την περιοχή αλλά και του Νοσοκομείου Πολυγύ
ρου, για να μπορεί να καλύπτει τις πολύ μεγάλες α
νάγκες του νομού.

Διαρκείς παρεμβάσεις του ΚΚΕ 
από το 2018

Τον Μάη του 2018 η ΤΕ Χαλκιδικής με ανακοίνω
σή της αναδείκνυε την τραγική κατάσταση στις δο
μές Υγείας στον νομό, σημειώνοντας ότι σε λειτουρ
γία ήταν μόνο 4 - 5 ασθενοφόρα, αλλά και τις μεγά
λες ελλείψεις στο Νοσοκομείο Πολυγύρου και στα ΚΥ.

Χαρακτήριζε μάλιστα «έγκλημα» αυτήν την κα
τάσταση, τονίζοντας τον πολλαπλασιασμό των δια- 
μενόντων τα καλοκαίρια. Αλλωστε και τότε ο λαός 
θρηνούσε θύματα αυτής της υποβάθμισης, όπως έ
ναν 38χρονο στην Ουρανούπολη που περίμενε 2 ώ
ρες ασθενοφόρο και έναν 55χρονο άνδρα που έπα
θε καρδιακή ανακοπή στη Νέα Σκιώνη, με τον εθε
λοντή διασώστη που κλήθηκε να τον βοηθήσει να κα- 
λεί στο Κέντρο Υγείας Κασσανδρείας, από όπου εί
χε ενημερωθεί ότι εκείνη την ώρα δεν υπήρχε βάρ
δια ασθενοφόρου.

Ακολούθησαν πολλές παρεμβάσεις στη Βουλή με 
Ερωτήσεις βουλευτών του ΚΚΕ, όπως τον Αύγου
στο του 2018, προς τον υπουργό Υγείας, ζητώντας α
πό την τότε κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ να προσληφθούν 
όλοι οι εξειδικευμένοι απόφοιτοι της σχολής του Ε

ΚΑΒ, αλλά και επιπλέον εργαζόμενοι που απαιτού
νται, με σχέση εργασίας πλήρους και αποκλειστικής 
απασχόλησης, ώστε να καλυφθούν πλήρως οι ανά
γκες, αλλά και την προμήθεια ασθενοφόρων. Αντί
στοιχες παρεμβάσεις έγιναν και τον Ιούνη του 2020 
και τον Απρίλη του 2021, ζητώντας από τον υπουρ
γό Υγείας την άμεση στελέχωση του ΕΚΑΒ με το α
ναγκαίο προσωπικό μόνιμης, πλήρους και αποκλει
στικής απασχόλησης.

Ιδια αθλιότητα και στη Χίο
Η αθλιότητα που επικρατεί στο ΕΚΑΒ αναδείχθηκε 

και στη Χίο με την ξαφνική αδιαθεσία που ένιωσε το 
βράδυ της Τετάρτης, κατά τη διάρκεια συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου, ο επικεφαλής της «Λαϊ
κής Συσπείρωσης», Μάρκος Σκούφαλος. Πιο συγκε
κριμένα, την ώρα που είχε τον λόγο ένιωσε έντονη 
δυσφορία και πρόβλημα στην άρθρωση λόγου. Δια
θέσιμο ασθενοφόρο για να τον μεταφέρει στο νοσο
κομείο, που απέχει από το δημαρχείο μόλις 2 χιλιό
μετρα, δεν υπήρχε, καθώς το ένα και μοναδικό που 
υπηρετεί στο νησί επιχειρούσε σε άλλο περιστατικό 
σε χωριά στα νότια.

Δημοτικοί σύμβουλοι κατέβασαν τον Μ. Σκούφα- 
λο με καρέκλα από το δημαρχείο, τον έβαλαν σε IX 
αυτοκίνητο και τον μετέφεραν στο Νοσοκομείο Χί
ου, όπου του παρασχέθηκαν οι πρώτες βοήθειες και 
είναι καλά στην υγεία του.

«Αυτήν τη στιγμή, στη Χίο, στο ΕΚΑΒ έχουμε 11 μό
νιμους, 2 σε μετακίνηση και 5 συμβασιούχους εργα

ζόμενους. Χρειάζονται τουλάχιστον 22 για την επάν
δρωση 2 ασθενοφόρων ανά βάρδια, ενώ εξακολουθεί 
να υπάρχει ένα όχημα παροπλισμένο στα Καρδάμυλα 
λόγω έλλειψης οδηγού», καταγγέλλει η ΤΕ Χίου ίου 
ΚΚΕ, τονίζοντας ότι οι κυβερνήσεις της ΝΔ, του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ προωθούν την επιχειρηματική 
λειτουργία του ίδιου του δημόσιου συστήματος Υγείας.

«Επειδή εμείς "λογαριαζόμαστε τώρα", επειδή δεν 
μασάμε λόγια κι επειδή "σήμερα εγώ, αύριο εσύ", λέμε 
καθαρά ότι μπορούμε να τους σταματήσουμε μόνο με 
τους αγώνες μας, γι’ αυτό και είμαστε και θα είμαστε 
μπροστά στην πύλη του νοσοκομείου, διεκδικώντας 
τα αυτονόητα για τους συνανθρώπους μας», επιση
μαίνει σε επιστολή του ο Μάρκος Σκούφαλος, ευχα
ριστώντας τους δημοτικούς συμβούλους συμπολίτευ
σης και αντιπολίτευσης που βοήθησαν στην περιπέ
τεια της υγείας του και στη μεταφορά στο νοσοκομείο.

«Επιμύθιο της όλης ιστορίας με την αδυναμία με
ταφοράς μου μέσω του ΕΚΑΒ, ελέω διαχρονικών ευ
θυνών όλων των κυβερνήσεων, αποδεικνύετάι το "ή 
τα κέρδη τους ή οι ζωές μας"! Σε αυτόν τον βωμό έ
χουμε θρηνήσει θύματα στη Χίο και στη χώρα μας. 
Η κατάσταση αυτή δεν είναι τυχαία, αλλά αποτέλε
σμα χρόνιων πολιτικών επιλογών, προδιαγεγραμμέ
νων κυβερνητικών και κρατικών εγκλημάτων», κατα
λήγει η επιστολή.

Χωρίς προσωπικό και το ΕΚΑΒ 
στη Ρόδο

Το ΕΚΑΒ της Ρόδου επισκέφθηκαν χτες ο

Τάκης Πότσος, δημοτικός σύμβουλος με χη 
«Λαϊκή Συσπείρωση» Ρόδου και υποψήφιος 
βουλευτής του ΚΚΕ στα Δωδεκάνησα, και η 
Μαρία Χατζηγιάννη, περιφερειακή σύμβου
λος της «Λαϊκής Συσπείρωσης», όπου συζήτη
σαν με τους εργαζόμενους και τον διευθυντή 
για την εγκληματική υποστελέχωση του ΕΚΑΒ 
και συνολικά του δημόσιου σύστήματος Υγείας.

Οπως τόνισαν τα στελέχη του ΚΚΕ, «τα τε
λευταία αλλεπάλληλα τραγικά περιστατικά στη 
Νότια Ρόδο, στην Κω και τη Νέα Μάκρη Αττικής 
επιβεβαιώνουν ότι όσο η υγεία του λαού θυσιά
ζεται στον βωμό της εμπορευματοποίησης και 
της ιδιωτικοποίησης, τόσο θα θρηνούμε θύματα.

Αποδεικνύετάι πόσο τραγικά επίκαιρες παρα
μένουν οι προειδοποιήσεις και οι διεκδικήσεις 
των εργαζομένων σε ολόκληρο το δημόσιο σύ
στημα Υγείας, όπως και των κατοίκων της Νό
τιας Ρόδου, που εδώ και χρόνια απαιτούν την 
πλήρη στελέχωση του ΕΚΑΒ και όλων των δο
μών Υγείας.

Οι εγκληματικές αυτές ελλείψεις φέρουν τις 
υπογραφές όλων των κυβερνήσεων που οδήγη
σαν στην υποστελέχωση και την απαξίωση του 
ΕΚΑΒ για να καταλήξουν σταδιακά οι υπηρεσί
ες διακομιδής στην ιδιωτικοποίηση».

Οπως ειπώθηκε στη συζήτηση, χρειάζονται το 
λιγότερο ακόμα 15 άτομα προσωπικό για την ε
παρκή λειτουργία των ήδη διαθέσιμων οχημά
των του ΕΚΑΒ.
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Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1985.85
cm²

Κυκλοφορία: 1500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«ΤΟ ΕΣΥ ΚΑΝΕΙ ΚΑΙ ΘΑΥΜΑΤΑ»
Επίσκεψη 

Μητσοτάκη 
στον «Άγιο 

Σάββα» όπου 
επανέλαβε 

τη δέσμευσή 
του να 

τα δώσει 
όλα για την 

Υγεία.
ΚΑΙ ΥΠΟΣΧΕΣΗ ΓΙΑ ΝΕΑ ΤΙΜΟΛΟΓΙΑ ΗΛΕΚΤΡΙΚΟΥ ΡΕΥΜΑΤΟΣ ΜΟΝΟ ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΠΟΛΥΤΕΚΝΟΥΣ >Α-6
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«Αντίπαλός μας τώρα είναι η
Ο Κ. Μητσοτάκπβ 

ανέλυσε στη 
Δανάη Μπάρκα 

ns avnouxies του 
για την 25 η Ιουνίου

Ρεπορτάζ
Σπύρος Μουρελάτος

ο κλίμα χαλάρωση5, 
αλλά και κόπωσηε πο
λιτικού προσωπικού και 
ψηφοφόρων, λόγω των 
διπλών εκλογών και nis 

παρατεταμένηε προεκλογηάω 
περιόδου, επιχειρεί να ανπστρέ- 
ψει ο Κυριάκοβ Μητσοτάισω σε 
κάθε δημόσια τοποθέτησή του 
τα τελευταία 24ωρα.

Στην τελική ευθεία για την 
κάλπη ms 25ns Ιουνίου, ο πρόε- 
6pos ms Νέαδ Δημοκρατίαβ δι- 
εμήνυσε σε συνέντευξη, που πα
ραχώρησε στη Δανάη Μπάρκα, 
στον τηλεοπτικό σταθμό Mega, 
ότι «δεν θα πάμε χαλαρά npos 
ns εκλογέ8», καλώντα8 εμμέ- 
σαω πλην σαφώε υποψήφιου8 
βουλευτέβ και στελέχη να εντεί
νουν ns προσπάθειέβ τουε.

«Η κάλπη ms 25ns Ιουνίου 
είναι άδεια και πρέπει να γεμί
σει με “γαλάζια” ψηφοδέληα. 
Μετά το πρόσφατο εκλογικό 
αποτέλεσμα δεν αισθάνομαι 
άτρωτοβ, αντίπαλόε pas τώρα 
είναι η παραλία και η ξαπλώ
στρα», σημείωσε χαρακτηρι- 
σηκά ο κ. Μητσοτάκηβ.

Αυτοδυναμία
Αλλωστε, ο ούτωε ή άλλω8 

υψηλ08 πήχυ8 ms αυτοδυναμί- 
as, η βάσιμη πιθανότητα η επό
μενη Βουλή να είναι σίγουρα 
εξακομμαηκή, ου μην και εφτα- 
κομμαηκή, αλλά και η εκπεφρα
σμένη επιδίωξη του νικητή ms 
21ns Μαΐου για μία ισχυρή αυ- 
τοδυναμία-βατήρα για τη δρο
μολόγηση των μεγάλων αλλα
γών και μεταρρυθμίσεων, για 
ns onoies έχει ήδη δεσμευθεί, 
υποχρεώνουν την Πειραιιίω να 
αναζητεί, ούτε λίγο ούτε πολύ, 
μία επανάληψη του εκλογικού 
άθλου των εκλογών του Μα
ΐου, όταν η Νέα Δημοκρατία 
«έσπασε» το φράγμα του 40%.

Σύμμαχθ5 σε αυτήν τπν 
ομολογουμένωβ απαιτητική 
αποστολή είναι, σύμφωνα με 
καλά πληροφορημένεβ πηγέβ, 
τα ευρήματα των κυλιόμενων 
μετρήσεων, που εμφανίζουν 
τη ΝΔ αφ’ evos να διατηρεί 
τη δυναμική ms, αφ’ ετέρου

♦ Συνέντευξη στη Δανάη Μπάρκα, στον τηλεοπτικό σταθμό Mega, παρα 
χώρησε ο Κυριάκος Μητσοτάκης

A *PH ΙΕ

f

. % mWSk (HBE1 ^ **J Jff : I J

ΦΘΗΝΟΤΕΡΟ ΡΕΥΜΑ ΓΙΑ ΟΛΟΥΣ ΤΟΥΣ ΠΟΛΥΤΕΚΝΟΥΣ
Το απόγευμα ο πρωθυπουργός συναντήθηκε με τα 
μέλη της Ανώτατης Συνομοσπονδίας Πολυτέκνων 
Ελλάδος, στα κεντρικά γραφεία της ΝΔ, όπου ανα
κοίνωσε τη δημιουργία ενός νέου τιμολογίου στο 
ηλεκτρικό ρεύμα.
Αναλύθηκε ακόμη η δημιουργία νέου, ξεχωριστού 
υπουργείου για Θέματα Κοινωνικής Πολιτικής και 
Πολιτικής για την Οικογένεια, το Δημογραφικό Ζή
τημα και τη Στέγαση, ενώ συζητήθηκε η από κοινού 
χάραξη Εθνικής Στρατηγικής για την Οικογένεια 
και το δημογραφικό ζήτημα της χώρας, με τα μέλη

της Συνομοσπονδίας να παραδίδουν τις προτάσεις 
τους στον πρόεδρο της Νέας Δημοκρατίας, ο οποί
ος τόνισε: «ΐΕχουμε ενσωματώσει αρκετές από τις 
προτάσεις σας ήδη στο σκεπτικό μας για την επό
μενη μέρα, όπως φυσικά και για τα μέτρα τα οποία 
ήδη έχουμε πάρει. Τα 2.000 ευρώ για κάθε παιδί 
που γεννιέται στη χώρα ήταν μια δική μας πολι
τική πρωτοβουλία, όπως και η συνολική πολιτική 
για τη στήριξη της οικογένειας. Αλλά προφανώς η 
πολυτεκνία είναι μία ιδιαίτερη κατάσταση, η οποία 
απαιτεί να σκεφτούμε λίγο "έξω από το κουτί"».

Εμει'5 ΰΐϋρίζαυμε

1.000.000c

Εσύ αππφασίζΕΙΞ
πού Βα no
μπιράπΕΙΞ

να αυξάνει κατά τι τα ποσοστά 
ms, τον ΣΥΡΙΖΑ να παρουσι
άζει τάση ελαφράε υποχώρη
σή των ποσοστών του κάτω 
από το ψυχολογικό όριο του 
20%, το ΠΑΣΟΚ να αυξάνει 
έστω και λίγο τα ποσοστά του 
και την Πλεύση Ελευθερίαβ να 
παγιώνει τη δυναμική εισόδου 
στη Βουλή.

Τάση αύξησηβ των ποσο
στών του εμφανίζει και το κόμ
μα ΝΙΚΗ, με ns m0av0nnes ει
σόδου στη Βουλή να μοιάζουν

αυτήν την ώρα ενισχυμένεβ. Ση
μάδια αποσυσπείρωσηβ εμφανί
ζει η Ελληνική Λύση και μένει 
να αποσαφηνιστεί κατά πόσον 
θα κατορθώσει να παραμείνει 
πάνω από το 3%.

«Η χώρα χρειάζεται μία ισχυ
ρή κυβέρνηση που θα υλοποιή
σει ns αναγκαίε5 μεταρρυθμί
σει, που θα φέρουν την Ελλάδα 
εγγύτερα στην Ευρώπη», επέ- 
μεινε ο πρόεδρο8 ms Νέαβ Δη- 
μοκρατκω, ενώ δεν παρέλειψε 
να επιτεθεί στον ΣΥΡΙΖΑ για

την επιλογή ms απλή8 αναλο
γήσω, η οποία υποχρεώνει τη 
χώρα να οδηγηθεί σε δεύτερε8 
κάλπεβ, αλλά και το ΠΑΣΟΚ 
για την απροθυμία του να συμ- 
βάλει σε μία βιώσιμη κυβερνη- 
ηκή λύση για τη χώρα.

Ερωτηθεω, δε, για το δίλημ
μα που έθεσε προ τριών ημερών 
-«αυτοδύναμη κυβέρνηση ms 
ΝΔ ή τρίτεs εκλογέβ τον Αύγου
στο»- ο κ. Μητσοτάκηβ, αφού 
αντέκρουσε τα περί εκβιασμού, 
αλαζονεκω και έπαρσηε,εξή

γησε ncos η αυτοδυναμία του 
κόμμακκ του είναι κατ’ ουσίαν 
μονόδρομοβ για τη χώρα, κα- 
θάω δεν διαφαίνεται στον ορί
ζοντα άλλη ρεαλιστική κυβερ- 
νηηκή φόρμουλα από τη σηγμή 
που το ΠΑΣΟΚ τηρεί μία εν 
πολλοω εχθρική στάση έναντι 
ms ΝΔ, αλλά και του ίδιου, και 
έχει ξεκαθαρίσει πωβ θέλει να 
παραμείνει στα ανηπολιτευτικά 
έδρανα διεκδικώνκω από τον 
ΣΥΡΙΖΑ τη θέση ms αξιωμα- 
τικήε αντιπολίτευσή.
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παραλία και η... ξαπλώστρα»
«ToTikTok 

έδειΕε το πώς 
ακριβώς είμαι»
Νέο «χτύπημα» στο TikTok χθες 
από τον Κυριάκο Μηχσοτάκη, ο 
onoios έσπευσε να απαντήσει σε 
ερώτημα από το Instagram νεαρού 
επιχειρηματία για το μέλλον των 
επιχειρήσεων στην Ελλάδα.
Μόλις είδε την άμεση απάντηση του 
προέδρου της ΝΔ, ο νεαρός επιχει
ρηματίας έγραψε στο προφίλ του: 
«Δεν το ζω, δεν μπορεί να απάντη
σε». Στο νέο του βίντεο ο πρόεδρος 
της Νέας Δημοκρατίας αναφέρθηκε 
αρχικά στη μείωση του ΦΠΑ στον 
καφέ και την εστίαση που έγινε το 
2020 από το 24% στο 13% για να 
στηριχθούν οι επιχειρήσεις.

«Όμως, τα στοιχεία της ΕΛ- 
ΣΤΑΤ έδειξαν ότι η μείωση αυτή 
δεν πέρασε στον καταναλωτή, γι’ 
αυτό είμαστε πολύ διστακτικοί να 
μειώσουμε τον ΦΠΑ στα τρόφιμα 
και τα καύσιμα» τόνισε, ενώ στά
θηκε αναλυτικά στα μέτρα που έλα
βε την τετραετία 2019 - 2023 η κυ
βέρνησή του και το σχέδιό του για 
καλύτερους μισθούς την επόμενη 
τετραετία.

Τέλθ8 επιτηδεύματος
«Συνολικά δώσαμε 58 δισ. ευρώ 

για να σταθούν οι μικρομεσαίες επι
χειρήσεις στα πόδια τους και στο
χεύουμε στην κατάργηση του τέλους 
επιτηδεύματος και στην περαιτέρω 
μείωση των ασφαλιστικών εισφο
ρών», ανέφερε ο πρόεδρος της ΝΔ. 
και πρόσθεσε: «Οι καλοί μισθοί 
δίνονται από ισχυρές επιχέιρήσεις 
και σε αυτή την προσπάθεια αύξη
σης των μισθών θα πάμε όλοι μαζί 
μπροστά χωρίς να αφήσουμε κα- 
νέναν πίσω».

Πάντως, ο Κυριάκος Μητσοτά- 
κης, απαντώντας στη Δανάη Μπάρ
κα για την επιτυχία που έχει η εμφά
νισή του στην κινεζική πλατφόρμα 
TikTok, δήλωσε: «Δεν είναι η νέα 
μου εικόνα. To TikTok έδειξε ποιος 
είμαι πραγματικά, έτσι είμαι. Στην 
τηλεόραση με βλέπετε με γραβάτα. 
To TikTok αφορά πρωτίστως τη 
νεολαία, αλλά δεν είναι μόνο θέμα 
εικόνας. Οι νέοι δεν μας ψήφισαν 
μόνο λόγω TikTok, αλλά γιατί μι
λήσαμε για τα θέματα που τους αφο
ρούν. Το χαίρομαι πολύ το TikTok 
και μου δίνει τη δυνατότητα να αυ- 
τοσαρκάζομαι, να κάνω λίγες πλά
κες, να παίρνω με αυτό τον τρόπο 
ένα κομμάτι της έντασης της δου
λειάς», κατέληξε.

$ Από τη χθεσινή επίσκεψη του Κυριάκου Μηταοτάκη στο νοσοκομείο «Άγιος Σάββας»

«Με τη Μαρέβα χωρίσαμε, αλλά δεν 
ανταλλάζαμε ποτέ βαριές κουβέντες»

Ολο και πιο έτοιμος να μιλάει για προσωπικά 
του θέματα και να σπάει τη φόρμα του απόμα
κρου πολιπκού εμφανίζεται σε αυτές τις εκλο
γές ο Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος μιλώ
ντας χθες στο Mega και στη Δανάη Μπάρκα 
αναφέρθηκε διεξοδικά στη σχέση του με τη 
Μαρέβα και τα παιδιά του.

«Για χρόνια δεν ήμασταν μαζί.
Την ξεπεράσαμε τη δυσκολία με 
το να μη χρεώσουμε στον άλλο 
τα προβλήματα στη σχέση μας.
Πρέπει να είσαι απόλυτα ταγ
μένος στα παιδιά, ακόμα και αν 
δεν είσαι μαζί με κάποιον. Δεν 
είπαμε ποτέ κακές κουβέντες ο 
ένας για τον άλλο και όταν βρε
θήκαμε ξανά μαζί επανατοποθετή
σαμε τη σχέση μας σε νέα βάση και 
είμαστε καλύτερα από ποτέ», τόνισε, 
δίνοντας έμφαση στη βοήθεια που ζήτησαν 
και έλαβαν από ψυχολόγους. «Δουλέψαμε 
και με ειδικούς», αποκάλυψε ο κ. Μητσοτά
κης, λέγοντας ότι «τα νέα παιδιά θα αναζητή
σουν πιο εύκολα βοήθεια από τους ειδικούς».

«Η δουλειά μου», είπε ο πρόεδρος της ΝΔ, 
«καταλαμβάνει πολλές ώρες από τον χρόνο 
μου. Αλλά για το τι κάνω στον ελεύθερο χρό
νο μου είμαι προβλέψιμος. Περνάω πολλές

ώρες με την οικογένειά μου, τσακώνομαι όταν 
παραδείγματος χάρη πηγαίνω αραιά και πού 
για ποδηλασία ή όταν πηγαίνω για μπάσκετ», 
συμπληρώνοντας ότι η Μαρέβα αγχώνεται να 
μην τραυματιστεί.

Τόνισε ότι τα παιδιά του είναι πολύ ανοιχτά 
μαζί του, του κάνουν κριτική, του επι

σημαίνουν κακώς κείμενα: «Είναι 
πολύ σημαντικό να εξηγήσουμε 

στα παιδιά μας ότι είναι προνο
μιούχα, αλλά να μη θεωρήσουν 
ότι το αξίωμα που έχουμε είναι 
δεδομένο και τους επιτρέπει 
να συμπεριφέρονται αλαζο- 
νικά απέναντι σε άλλους. Και 

πιστεύω ότι το καθένα από τα 
τρία παιδιά μου το έχει ενστερνι

στεί. Έχει τελειώσει πια το “ξέρεις 
ποιος είμαι εγώ;”».

Σημείωσε ότι δεν ασχολείται και δεν απαντά 
σε κακεντρεχή σχόλια «αν και το έκανα παλαι- 
ότερα». Μίλησε ακόμη και για το «Κούλης». 
«Δεν ξέρω πού βγήκε, χρησιμοποιήθηκε αρ
κετά υποτιμητικά.

Στοχοποιήθηκα από την αντιπολίτευση και 
έγινε προσπάθεια προσωπικής απαξίωσης, 
αλλά όλα αυτά απαντήθηκαν στην κάλπη του 
Μαΐου...», τόνισε.

Το νέο ΕΣΥ, 
προσωπικό 
«στοίχημα»

Στο ίδιο πλαίσιο με όσα 
έχει κατά καιρούς πει 
κατά τη διάρκεια αυτής 
της ενιαίας προεκλογι
κής περιόδου, ο θριαμ
βευτής των εκλογών της 
21ης Μαΐου επέμεινε 
πως η αναβάθμιση του 
δημόσιου συστήματος 
Υγείας παραμένει προ
σωπικό στοίχημά του. 
Μάλιστα, κατά την επί
σκεψή του στο νοσοκο
μείο «Άγιος Σάββας» ο 
πρόεδρος της ΝΔ επε- 
σήμανε ότι ενίοτε το 
ΕΣΥ λειτουργεί με τρό
πο αξιοθαύμαστο.

Αναφέρθηκε δε στην 
επιδίωξή του να θέσει 
στην πρώτη γραμμή των 
προτεραιοτήτων του την 
αναμόρφωση του Εθνι
κού Συστήματος Υγείας.

Δέσμευση
Ο Κυριάκος Μητσο

τάκης, συνομιλώντας με 
το ιατρικό και νοσηλευπ- 
κό προσωπικό του νοσο
κομείου, επέμεινε στις 
δηλώσεις του ότι «ποτέ 
δεν κρύψαμε τις μεγά
λες δυσκολίες του Εθνι
κού Συστήματος Υγείας 
και η απόλυτη δέσμευσή 
μου είναι το νέο Εθνι
κό Σύστημα Υγείας να 
αποτελεί κεντρική πολι
τική προτεραιότητα της 
επόμενης κυβέρνησης, 
εφόσον μας εμπιστευ- 
θούν και πάλι οι Έλλη
νες πολίτες».

Μάλιστα, ο κ. Μη
τσοτάκης είχε την ευ
καιρία να συζητήσει με 
τα μέλη του προσωπι
κού, που συμμετέχουν 
στο νέο πρόγραμμα «Οί- 
κοθεν», υπό τον υπεύθυ
νο ιατρό, Μιχάλη Νικο
λάου, για τη χορήγηση 
θεραπειών σε ογκολογι- 
κούς ασθενείς στο σπίτι 
και ενημερώθηκε για τη 
λειτουργία του νέου προ
γράμματος.

Μάλιστα, ο πρόε
δρος της ΝΔ εξέφρασε 
τις ευχαριστίες του για τη 
σπουδαία δουλειά που 
κάνουν τόσο το ιατρικό 
όσο και το νοσηλευτικό 
προσωπικό.
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1  Ισχυρό ΕΣΥ ή κατάρρευση - Το δίλημμα των εκλογών
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2192.01
cm²

Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

f

Ισχυρό ΕΣΥ 
ή κατάρρευση
Το διλημμάτων εκλογών

I
Το σχέδιο ισοπέδωσης και ιδιωτικοποίησης αποκαλύπτεται

Η Ν.Δ. ζητά μείωση των δαπανών σε βάρος της ανθρώπινης ζωής | Παρέδωσαν λιγότερες 
μόνιμες θέσεις και ασθενοφόρα απ’ ό,τι παρέλαβαν | Στον αντίποδα το πρόγραμμα του ΣΥΡΙΖΑ- 
Π.Σ. για ανασυγκρότηση του ΕΣΥ και δημόσια, δωρεάν και καθολική περίθαλψη όλων

Αποκατάσταση του δημόσιου χαρακτήρα του ΕΣΥ: Μηχανισμός αυτόματης καφόνιμης 
κάλυψης των κενών λόγω συνταξιοδότησης, μονιμοποίηση συμβασιούχων · 15.000 
στοχευμένες προσλήψεις σε βάθος τετραετίας · Γενναία μισθολογική αναβάθμιση, ένταξη στα 
ΒΑΕ · Ολοκλήρωση μεταρρύθμισης στην πρωτοβάθμια Υγεία · Ενίσχυση των προϋπολογισμών 
του ΕΣΥ και του ΕΟΠΥΥ με τελικό στόχο τη σύγκλιση με τον ευρωπαϊκό μέσο όρο στις δημόσιες 
δαπάνες Υγείας (7,5% του ΑΕΠ)

Κρυφή ατζέντα

η συρρίκνωση 
του ΕΣΥ και

Θα επιβιώνει όποιος έχει χρήματα για ιδιωτική περίθαλψη

Με ενισχυμένη αναλογική, όποιος προοδευτικός πολίτης 
δεν ψηφίσει ΣΥΡΙΖΑ αντικειμενικά ενισχύει 
το σχέδιο Μητσοτάκη

Στό Λαϊκό Νοσοκομείο ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ.: 
Βλέπουμε τι σημαίνουν διάλυση του ΕΣΥ 
και λεηλασία της μεσαίας τάξης
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1  Ισχυρό ΕΣΥ ή κατάρρευση - Το δίλημμα των εκλογών
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

Δη
μό

σι
α 

Υγ
εία Σύγκρουση δύο διαφορετικών κόσμων

Την τριτοκοσμική εικόνα που παρουσιάζει η δημόσια Υγεία περιέγραψε ο Τσίπρας σε ομιλία του στο Λαϊκό
Νοσοκομείο με αφορμή τα δραματικά περιστατικά σε Κω και Νέα Μάκρη

Της
ΚΑΤΕΡΙΝΑΣ ΜΠΡΕΓΙΑΝΝΗ

Τ
έσσερα περιστατικά, τα 
τρία με τραγική κατάλη
ξη, μόλις μέσα σε μία 
εβδομάδα αποτυπώνουν 
με οδυνηρό τρόπο την κατάρρευ
ση του ΕΣΥ. Πώς όμως οδηγηθή

καμε σ’ αυτό το σημείο; Η Ν.Δ. έχει 
έτοιμη την απάντηση. Μιλά για 
διαχρονικές ευθύνες και κατηγο
ρεί για τυμβωρυχία όταν της ασκεί
ται κριτική γτα την απαξίωση και 
την υποστελέχωση του δημόσιου 
συστήματος Υγείας και του ΕΚΑΒ. 
Ωστόσο, όσα έχει πράξει η απελ- 
θούσα κυβέρνηση, αλλά και τα πε
πραγμένα στο παρελθόν του Κυ
ριάκου Μητσοτάκη καθώς και οι 
δηλώσεις στελεχών της αποκαλύ
πτουν ποια είναι η πολιτική που 
εφαρμόζει η Ν.Δ., με τραγικά απο
τελέσματα για τους ανθρώπους 
που υφίστανται τις συνέπειές της.

Αυτό που δεν μπορούν να κρύ
ψουν είναι ότι η Ν.Δ. αντιλαμβά
νεται τη δημόσια Υγεία ως εμπο- 
ρεύσιμο αγαθό και αντικείμενο 
κερδοσκοπίας. Από την άλλη, ο 
ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. την αντιμετωπίζει 
ως δημόσιο αγαθό. Έτσι έχουμε 
αοριστολογίες από τη μια μεριά 
και συγκεκριμένα μέτρα ανασυ
γκρότησης του ΕΣΥ από την άλλη, 
που έχουν στόχο ένα σύστημα 
Υγείας στην υπηρεσία των ανθρώ
πων χωρίς αποκλεισμούς.

0 ακραίος κυνισμός 
της Δεξιάς στην Υγεία

Οσο ανατριχιαστική κι αν ακού
στηκε η δήλωση του υποψήφιου 
βουλευτή της Ν.Δ. Σπύρου Πνευ
ματικού για τη «διαλογή» των καρ
κινοπαθών και την εγκατάλειψη 
όσων βρίσκονται στο τελευταίο 
στάδιο λόγω υπέρογκου κόστους, 
δεν είναι η μόνη.

Τρομακτικά ήταν όσα είπε -για 
την ακρίβεια, όσα δεν είπε- ο Κυ
ριάκος Μητσοτάκης κατά την επί
σκεψή του στο αντικαρκινικό νο
σοκομείο «Άγιος Σάββας», καθώς 
δεν έκανε ούτε καν μια αναφορά 
στα τραγικά περιστατικά στην Κω 
και στη Νέα Μάκρη. Ούτε λέξη 
δεν είπε για την υποστελέχωση 
των μονάδων Υγείας, για την έλ
λειψη υποδομών ή για το ότι τα 
μισό ασθενοφόρα είναι παροπλι
σμένα. Αντιθέτως, υποστήριξε 
πως, παρά τις αδυναμίες, το ΕΣΥ 
λειτουργεί και υποσχέθηκε την 
αναβάθμισή του για να δεσμευθεί 
σε μια γενικολογία ότι το Εθνικό

Αβαξίωση καιβεραιτέρω 
υβοβάθμιση του ΕΣΥ, 
όβωςβροδιαγράφεται αβό 
τις κιηηκές δηλώσεις και τα 
βεβραγμένα του 
Μητσοτάκη, η 
ανασυγκρότηση και 
ισχυροβοίησή του, όβως 
δεσμεύεται ο ΣΥΡΙΖΑ- 
Π.Σ.; Αυτό, όβως 
αναδεικνύεται, Οα είναι ένα 
κεντρικό εβίδικο στην 
εβερχόμτνη εκλογική μάχη

Σύστημα Υγείας θα «αποτελεί κε
ντρική πολιτική προτεραιότητα 
της επόμενης κυβέρνησης».

Ωστόσο, τα δείγματα γραφής 
της απελθούσας κυβέρνησης βρί
σκονται στην αντίθετη κατεύθυν
ση. Σε κομματική εκδήλωση στις 2 
Μαΐου ο Κ. Μητσοτάκης είχε ου
σιαστικά προαναγγείλει τη συρρί
κνωση των δομών Υγείας, υποστη
ρίζοντας πως πρέπει να δούμε «αν 
είμαστε καλύτερα να έχουμε μέσα 
σε ένα εύρος 30 χιλιομέτρων τρία 
νοσοκομεία τα οποία υπολειτουρ

γούν ή μπορούμε να ξανασκε- 
φτούμε τις υφιστάμενες δομές με 
έναν τρόπο που να είναι πιο αποτε
λεσματικός». Ενώ στο συνέδριο 
του ygeiamou.gr είχε σηματοδοτή
σει την είσοδο των ιδιωτών μιλώ
ντας για περισσότερες ιδιωτικές 
δωρεές, μεγαλύτερες δυνατότητες 
ευελιξίας, για γιατρούς του ΕΣΥ 
που θα συμπληρώνουν το εισόδη
μά τους με ιδιωτική δραστηριότη
τα, καθώς και ιδιώτες γιατρούς που 
θα εμπλέκονται στο ΕΣΥ.

Επιπλέον, πού θα βρει τα λεφτά 
για την «αναβάθμιση» που υπό
σχεται, όταν στον π| ιοϋπολογισμό 
του 2023 οι δαπάνες για τη δημό
σια Υγεία είναι μειωμένες κατά 53 
εκατομμύρια; Ποια θα είναι η στή
ριξη στο ΕΣΥ όταν, με το που ανέ
λαβε την εξουσία, «πάγωσαν» οι 
10.000 προσλήψεις ιατρονοση- 
λευτικού προσωπικού που είχαν 
δρομολογηθεί από την κυβέρνη
ση ΣΥΡΙΖΑ (Μαριλίζα Ξενογιαν- 
νακοπούλου, ANT 1);

Το τρομακτικό σενάριο για το 
μέλλον της δημόσιας Υγείας είχε 
προδιαγράψει ο Άκης Σκέρτσος 
όταν δήλωνε ότι δεν βρίσκει τον 
λόγο για ένα «πολυτελές ΕΣΥ». 
Και πρόκειται για ένα σχέδιο το 
οποίο δυστυχώς δεν βλέπουμε να 
αλλάζει, παρά τα τελευταία τραγι
κά περιστατικά. Αντιθέτως, όπως 
δήλωσε χωρίς ντροπή για την 
υποβάθμιση του δημόσιου συστή
ματος Υγείας ο πρώην αρμόδιος

υπουργός Θάνος Πλεύρης 
(ΣΚΑΪ), «είναι μονόδρομος η εί
σοδος των ιδιωτών στο ΕΣΥ».

Αλλωστε, το 2014 ο ίδιος ο Κ. 
Μητσοτάκης, ως υπουργός Διοι
κητικής Μεταρρύθμισης, στόχευε 
στην αποψίλωση του δημόσιου 
συστήματος Υγείας όταν έλεγε 
(ΣΚΑΪ) ότι ο μετασχηματισμός 
του ΕΟΠΥΥ σε αποκλειστικό αγο
ραστή υπηρεσιών Υγείας θα απο- 
φέρει περίπου 8.500 με 9.000 ερ
γαζομένους προς διαθεσιμότητα 
από τον στόχο των 12.500, που 
ήταν η μνημονιακή υποχρέωση.

Παρόλο που σήμερα δεν έχουμε 
Μνημόνιο, βλέπουμε τη Ν.Δ. να 
ακολουθεί απαρέγκλιτα την ίδια 
πολιτική υποβάθμισης και συρρί
κνωσης όχι γιατί «είναι λιγότερο 
ευαίσθητοι», όπως συχνά αυτοθυ- 
ματοποιούνται στα κανάλια, αλλά 
γιατί βάζουν τα κέρδη πάνω από 
την ανθρώπινη ζωή.

Στόχος του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. 
η ανασυγκρότηση του ΕΣΥ

Την τριτοκοσμική εικόνα που 
παρουσιάζει η δημόσια Υγεία πε
ριέγραψε ο Αλέξης Τσίπρας σε ομι
λία του στο Λαϊκό Νοσοκομείο με 
αφορμή τα δραματικά περιστατικά 
σε Κω και Νέα Μάκρη. Ο πρόε
δρος του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. επέρριψε 
ευθύνες στη Ν.Δ., διότι «υπήρξαν 
560 αποχωρήσεις διασωστών και 
δεν έγινε καμία μόνιμη πρόσληψη, 
όταν ο ΣΥΡΙΖΑ είχε κάνει μέσα

στο καθεστώς των Μνημονίων 
300 προσλήψεις στο ΕΚΑΒ και 
κυκλοφορούσαν στην Αττική 84 
ασθενοφόρα, τη στιγμή που σήμε
ρα κυκλοφορούν μόλις 52».

Επίσης, χαρακτηριστικό είναι, 
όπως ανέφερε, ότι τον Δεκέμβριο 
του 2019 στο ΕΣΥ υπηρετούσαν 
ως μόνιμοι ή επικουρικοί γιατροί, 
ως μόνιμοι ή συμβασιούχοι νοση
λευτές και διοικητικό προσωπικό 
συνολικά 108.000 άτομα. Πριν 
από περίπου έξι μήνες, τον Δεκέμ
βριο του 2022, και ενώ περάσαμε 
μια πανδημία, στο ΕΣΥ υπηρετού
σαν 84.000. Δηλαδή έχουμε «απω- 
λέσει το 35% του εξειδικευμένου 
προσωπικού που υπηρετούσε στο 
ΕΣΥ και όσοι ήρθαν ήρθαν με συμ
βάσεις ορισμένου χρόνου».

Ο Αλ. Τσίπρας έθεσε ως κεντρι
κό στόχο του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. το να 
αποτραπούν η ιδιωτικοποίηση και 
η απαξίωση του ΕΣΥ, ενώ δεσμεύ- 
θηκε για τήν ανασυγκρότησή του 
«για τις ανάγκες της κοινωνίας, 
για να μην βλέπουμε εικόνες σαν 
αυτές με ανθρώπους να χάνονται 
σε μια καρότσα αγροτικού. Για κα
λύτερες συνθήκες στα δημόσια 
νοσοκομεία, για τους γιατρούς και 
τους εργαζόμενους». Δέσμευση 
του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. επίσης είναι να 
έχουν όλοι και όλες πρόσβαση σε 
υπηρεσίες ιατροφαρμακευτικής 
περίθαλψης, και όχι μόνο όσοι 
έχουν την οικονομική δυνατότη
τα, ώστε να αποτραπεί η περαιτέ
ρω αύξηση των ανισοτήτων.

Να σημειωθεί, τέλος, ότι το πρό
γραμμα του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. για την 
Υγεία περιλαμβάνει συγκεκριμένα 
μέτρα, όπως ακύρωση των νόμων 
της Ν.Δ. και αποκατάσταση του 
δημόσιου χαρακτήρα του ΕΣΥ, 
μονιμοποίηση των γιατρών και 
των νοσηλευτών που έδωσαν τη 
μάχη στην πανδημία, μισθολογική 
αναβάθμιση για τους εργαζόμε
νους στο ΕΣΥ με μισθό εισαγωγής 
για τους γιατρούς στα 2.000 ευρώ 
και ένταξη στα βαρέα και ανθυγι
εινά για τους νοσηλευτές καθώς 
και 15.000 στοχευμένες προσλή
ψεις σε βάθος τετραετίας. Προ- 
βλέπονται ακόμα: στήριξη σε αν
θρώπινο δυναμικό αλλά και υπο
δομές, ενίσχυση της Πρωτοβάθ
μιας Φροντίδας Υγείας με στόχο 
380 ΤΟΜΥ στο τέλος της τετραε
τίας, ενίσχυση του θεσμού του οι
κογενειακού γιατρού, ανασυγκρό
τηση του ΕΟΔΥ και αύξηση των 
δημόσιων δαπανών για την Υγεία 
με στόχο την πραγματική σύγκλι
ση με τον ευρωπαϊκό μέσο όρο.



18;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ισχυρό ΕΣΥ ή κατάρρευση - Το δίλημμα των εκλογών
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

Η αλήθεια 
για το ΕΣΥ
Τα στοιχεία γκρεμίζουν το αφήγημα 
της Νέας Δημοκρατίας και δείχνουν 
τη σημαντική βελτίωση στον τομέα 
της Υγείας επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ

Του
ΑΝΤΩΝΗ ΡΑγΤΟΠΟΥΛΟγ

Ο
ι συνεχόμενοι θάνατοι από ελλείψεις ασθενοφόρων, 
αλλά και η γενικότερη τραγική κατάσταση στο ΕΣΥ 
έχουν φέρει σε πολύ δύσκολη θέση τη Νέα Δημο
κρατία. Επιχειρώντας να δικαιολογήσει τα αδικαιο
λόγητα, η γαλάζια παράταξη υποστηρίζει ότι παρέλαβε μια κακή 
κατάσταση από τον ΣΥΡΙΖΑ το 2019. Είναι, όμως, έτσι; Τι βρή

κε το 2015 ο ΣΥΡΙΖΑ και τι παρέδωσε;
Το 2015 ο ΣΥΡΙΖΑ παρέλαβε έναν στόλο του ΕΚΑΒ που είχε 

να ανανεωθεί σχεδόν μια δεκαετία. Το 2019, μετά από αξιοποί
ηση όλων των διαθέσιμων πόρων, είχε ανανεωθεί το 50% του 
στόλου του ΕΚΑΒ με 301 καινούργια ασθενοφόρα. Επίσης, το 
20152 εκατ. ανασφάλιστοι πολίτες ήταν αποκλεισμένοι από την 
ιατροφαρμακευτική περίθαλψη. Το 2019 οι ανασφάλιστοι στην 
Ελλάδα είχαν δωρεάν περίθαλψη και συνταγογραφούσαν τα 
φάρμακά τους ακόμα και σε ιδιώτες γιατρούς. Το 2015 όλοι οι 
πολίτες πλήρωναν 5 ευρώ στα εξωτερικά ιατρεία των νοσοκο
μείων. Το 2019 είχε καταργηθεί. Το 2015 οι ανικανοποίητες υγει

ονομικές ανάγκες ήταν στο 14,5%. Το 2019 είχαν υποχωρήσει 
στο 8,5%. Σήμερα το ποσοστό έχει εκτοξευτεί πάλι στο 15%.

Το 2015 το ΕΣΥ αντιμετώπιζε μείωση μόνιμου προσωπικού 
κατά 32.000 θέσεις από το 2010. Το 2019 είχαν προκηρυχθεί 
πάνω από 8.500 θέσεις μόνιμου προσωπικού και είχε ολοκλη
ρωθεί ο διορισμός περίπου 7.500 μόνιμων εργαζόμενων, ενώ 
παράλληλα είχαν προσληφθεί πάνω από 10.000 συμβασιούχοι. 
Παράλληλα, είχαν δρομολογηθεί για την τετραετία 2019-2022 
άλλες 10.000 μόνιμες προσλήψεις.

Το 2015 υπήρχαν 440 κλίνες ΜΕΘ. Το 2019 είχαν αυξηθεί σε 
560, τις περισσότερες ως τότε στην ιστορία του ΕΣΥ. Η κυβέρ
νηση Μητσοτάκη δεν πρόσθεσε καμία μέχρι την πανδημία, ενώ 
αργότερα ανέπτυξε ΜΕΘ, μετατρέποντας προϋπάρχουσες κλί
νες και προσθέτοντας περίπου 250 κρεβάτια του ιδιωτικού το
μέα και των στρατιωτικών νοσοκομείων που υπήρχαν από πριν.

Το 2015 στις ορεινές, νησιωτικές και άγονες περιοχές υπήρχαν 
για χρόνια άδεια περιφερειακά ιατρεία. Το 2019 είχε καλυφθεί με
γάλο μέρος των θέσεων. Το 2015 υπήρχε ένα αποδιοργανωμένο 
δημόσιο σύστημα Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας (ΠΦΥ) μετά 
την εξώθηση σε αποχώρηση περίπου 3.000 γιατρών. Το 2019 λει

τουργούσαν 127 νέες Τοπικές Μονάδες Υγείας (ΤΟΜΥ). Επι
πλέον, θεσμοθετήθηκαν οι Κινητές Μονάδες ΠΦΥ (ΚΟΜΥ).

Το 2015 ο ΕΟΠΥΥ είχε χρέη περίπου 2 δισ. σε ιδιώτες παρό- 
χους Υγείας και απέδιδε μόνο 100 εκατ. ευρώ τον χρόνο στα δη
μόσια νοσοκομεία. Το 2019 ο ΕΟΠΥΥ είχε λιγότερα από 300 
εκατ. ληξιπρόθεσμα χρέη (85% μείωση), είχε διασφαλίσει την κα
νονικότητα στις πληρωμές των παροχών και κυρίως είχε εξα
πλασιάσει τη χρηματοδότηση του ΕΣΥ. Το 2015 τα δωρεάν ρα
ντεβού στους συμβεβλημένους γιατρούς τελείωναν τις πρώτες 
ημέρες του μήνα και οι ασθενείς αναγκάζονταν να πληρώσουν 
από την τσέπη τους. Το 2019 υπήρχε καινούργιο σύστημα συμ
βάσεων του ΕΟΠΥΥ με οικογενειακούς γιατρούς, που εξυπηρε
τούσε πολύ περισσότερο τους πολίτες.

Το 2015 δεν υπήρχε εθνική στρατηγική πρόληψης και θερα
πείας σοβαρών νοσημάτων, όπως ο καρκίνος. Το 2019 είχε ιδρυ
θεί το Εθνικό Δίκτυο για την Ιατρική Ακρίβειας στην Ογκολο
γία, ένα πανελλαδικό δίκτυο από ερευνητικά κέντρα και πανε
πιστημιακές κλινικές της χώρας μας, που στην πλήρη εξέλιξή του 
θα πρόσφερε σε όλους τους πολίτες προηγμένες υπηρεσίες διά
γνωσης αλλά και εξατομικευμένης θεραπείας του καρκίνου.
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1  ΤΟ «ΧΡΩΣΤΟΥΜΕΝΟ» ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

82.53 cm² Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟ «ΧΡΙΕΤΟΥΜΕΝΟ» ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ
Ομόφωνα ίο περιφερειακό συμβούλιο Αττι
κής πήρε στη χθεσινή του συνεδρίαση από
φαση υπέρ της χωροθέτησης και κατασκευ
ής δημόσιου νοσοκομείου στην Ανατολική 
Αττική, με δέσμευση της Περιφέρειας να

διαθέσει 20 εκατ. ευρώ από τους πόρους 
της. Η απόφαση ελήφθη κατόπιν εισήγησης 
της παράταξης «Ανεξάρτητη Αυτοδιοίκηση» 
(Γ. Σγουρός), την οποία στήριξαν και οι υπό
λοιπες αντιπολιτευόμενες παρατάξεις και... 
βαριά τη καρδία η διοίκηση Πατούλη -η 
οποία, υποστηρίζοντας ότι έχει ήδη λάβει 
αντίστοιχες πρωτοβουλίες, προσπάθησε επί 
μιάμιση ώρα να κωλυσιεργήσει τη συζή
τηση και την ψηφοφορία... Παρότι ακόμη 
και ο Κυρ. Μητσοτάκης παραδέχθηκε ότι 
η κυβέρνηση «χρωστάει» ένα νοσοκομείο 
στην Ανατολική Αττική, παρότι μια 19χρονη 
έγκυος πέθανε στη Ν. Μάκρη λόγω έλλει
ψης ασθενοφόρου, ο Γ. Πατούλης επιμένει 
να αντιπολιτεύεται «τον Ξανθό και τον Πο- 
λάκη»! ΙΤ.Ζ.
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1  ΕΣΥ: η διάγνωση φθάνει με «166»
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

225.26 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΣΥ: η διάγνωση φθάνει με «166»

Ο
Μαραθόκαμπος απέχει από το 
Βαθύ, την πρωτεύουσα τηε 
Σάμου, περίπου 45 χιλιόμε
τρα. Σε αρκετά σημεία ο δρόμοε εί

ναι στενόε και έχει στροφέε, οπότε 
είναι απαγορευτικό να αναπτύξειε 
μεγάλη ταχύτητα. Χρειάζεσαι πε
ρίπου μία ώρα για να φτάσειε από 
τον Μαραθόκαμπο στο Γενικό Νο
σοκομείο Σάμου, που βρίσκεται 
στην πρωτεύουσα του νησιού και 
μπορεί να αντιμετωπίσει τα πιο 
δύσκολα περιστατικά.

Αν υποθέσουμε, λοιπόν, ότι ο 
κάτοικοε Μαραθοκάμπου χρειά
ζεται επείγουσα διακομιδή με το 
ΕΚΑΒ, θα πρέπει εκείνη τη στιγ
μή το μοναδικό ασθενοφόρο τηε 
Σάμου να μην έχει κληθεί σε άλλο 
επείγον περιστατικό. Κάλυμνοε, 
Κωε, Λέροε, Μύκονοε, Νάξοε, Πά- 
ροε, Σύροε, Σαντορίνη και Τήνοε, 
νησιά με πολλούε κατοίκου ε που 
βουλιάζουν από επισκέπτεε κάθε 
καλοκαίρι, μοιράζονται την ίδια 
μοίρα με τη Σάμο. Διαθέτουν ένα 
ασθενοφόρο του ΕΚΑΒ ανά βάρδια.

Τα περιστατικά των τελευταί
ων ημερών στην Κω και στη Νέα 
Μάκρη, με τραγική κατάληξη και

ΓΝΩΜΗ
Της Γιουλης Επτακοιλη

τα δύο, και σοβαρέε καταγγελίεε 
για καθυστερημένη απόκριση του 
ΕΚΑΒ βρίσκονται στο στάδιο τηε 
διερεύνησηε από τιε υπηρεσίεε του 
υπουργείου Υγείαε. Δεν ξέρω τι πα
ραπάνω θα ανακαλύψουν απ’ όσα 
είναι ήδη γνωστά. Μεγάλεε ελλεί- 
ψειε, υποστελέχωση, πολύωρεε κα- 
θυστερήσειε που φθάνουν ακόμη 
και τιε 4-5 ώρεε σε μη επείγοντα 
περιστατικά, μια κατάσταση απελ
πιστική και επικίνδυνη.

Στην Αττική επιχειρούν περί
που 40 ασθενοφόρα στην πρωινή 
και στην απογευματινή βάρδια 
και 25-28 ασθενοφόρα στη νυ
χτερινή βάρδια. Ο μόνιμοε πλη- 
θυσμόε του λεκανοπεδίου είναι 
περίπου 4 εκατομμύρια. Εάν μπο
ρούσε να τηρηθεί ο κανόναε, που 
θέλει να υπάρχει ένα ασθενοφόρο 
ανά 35.000 κατοίκουε, θα έπρε
πε να κυκλοφορούν πάνω από 
100 ασθενοφόρα στη βάρδια. Αλ
λά ακόμη και να επαρκούσαν τα

ασθενοφόρα, τι να τα κάνειε χω- 
ρίε προσωπικό; Τα τελευταία πέ
ντε χρόνια, έχουν αποχωρήσει 
από το ΕΚΑΒ 450-500 διασώστεε 
και οι προσλήψειε που έχουν γίνει 
δεν καλύπτουν ούτε τιε μισέε απο- 
χωρήσειε, λέει ο πρόεδροε του σω
ματείου εργαζομένων του ΕΚΑΒ 
Αττικήε, Γιώργοε Μαθιόπουλοε.

Τα κόμματα, προεκλογικά, απο- 
δύονται σε αγώνα κοινοτοπίαε για 
το ΕΣΥ. Η αναδιάρθρωσή του να 
γίνει κορυφαία προτεραιότητα λέει 
το ένα. Να φτιάξουμε ένα ισχυρό 
δίκτυο πρωτοβάθμιαε υγείαε, λέει 
το άλλο. Να συντάξουμε ένα κοι
νωνικό συμβόλαιο με τουε εργαζο- 
μένουε, γιατρούε, νοσηλευτέε και 
διοικητικό προσωπικό, το τρίτο.

Είναι απλό. Η οριακή κατάστα
ση στο Εθνικό Σύστημα Υγείαε, 
η αίσθηση πωε όλα κρέμονται 
από μια κλωστή, δεν πρόκειται 
να αλλάξει εάν δεν υπάρξει με
γάλη ενίσχυση σε ανθρώπινο κε
φάλαιο. Το προσωπικό είναι κάτω 
από τα όρια ασφαλείαε, σχεδόν 
καθημερινά δίνει αγώνα με την 
κούραση και το λάθοε, που είναι 
βέβαιο ότι θα συμβεί.
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1  Το ΕΣΥ ως μικροκομματική σκοπιμότητα
Πηγή: MANIFESTO Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

286.25 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Βρέθηκα στην Κω κάτω από δύ
σκολες συνθήκες! Βίωσα την πλή
ρη κατάρρευση του συστήματος 
υγείας. Αυτό μας κάνει ακόμα πιο 
υπεύθυνους να προωθήσουμε το 
πρόγραμμα του ΣΥΡΙΖΑ για να 
καταπολεμήσουμε τις ανισότητες 
υγείας στα νησιά μας και να δια
σφαλίσουμε την υγεία όλων των 
Ελλήνων», έγραψε η υποψήφια 
βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, καθηγή- 
τρια Ιατρικής και τέως υποψήφια 
βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, Αθηνά Λι
νού. Δεν γνωρίζω από ποια χρο- 
νοκάψουλα εξήλθε αίφνης η κυ-

Το ΕΣΥ ως μικροκομμσπκή σκοπιμότητα
ρία Αινού και βίωσε προχθές, 
7.6.2023, την «πλήρη κατάρ
ρευση του συστήματος υγείας», 
αλλά η ειδησεογραφία βρίθει 
από ανάλογες «καταρρεύσεις 
του ΕΣΥ» και αιφνίδιους θανά
τους ανθρώπων που δεν προλά- 
βαν να δεχτούν ιατρική βοήθεια 
εδώ και 30 τουλάχιστον χρόνια. 
Και αυτό γιατί οι παθογένειες του 
Εθνικού Συστήματος Υγείας είναι 
διαχρονικές και απαιτούν βα
θιές τομές και ισχυρότατη πολιτι

κή βούληση για να υλοποιηθούν 
καινοτόμες πολιτικές. Είναι μια 
πραγματικότητα ότι η βίαιη πρό
σκρουση του ΕΣΥ με την πανδη
μία της Covid απέδειξε ότι τα νο
σοκομεία (υποδομές, ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό) μπο
ρούν να αντεπεξέλθουν σε ακραί
ες συνθήκες, αντίστοιχες με πολε
μικά γεγονότα. Δεν μπορεί όμως 
να παραγνωρίζεται ότι υπάρ
χουν ελλείψεις -ιδίως στην περι
φέρεια. Ελλείψεις σε ανθρώπινο

δυναμικό και υποδομές. Οι ζωές 
που χάθηκαν τις τελευταίες ημέ
ρες είναι η απόδειξη αυτών των 
ελλείψεων. Η διαπίστωση των ελ
λείψεων είναι απαρχή της επίλυ
σης του προβλήματος. Ωστόσο, 
αυτό δεν αρκεί. Οι κυβερνήσεις 
δεν είναι «υπηρεσίες διαπιστώ
σεων», είναι οι καθ’ ύλην αρμό
διες για να σχεδιάζουν πολιτικές 
και να δίνουν λύσεις. Δύσεις πρα
κτικές, απλές και μετρήσιμες στα 
μάτια του κάθε πολίτη. Είναι, επί

σης, πραγματικότητα ότι η κυβέρ
νηση κράτησε το ΕΣΥ όρθιο στη 
μεγαλύτερη πρόσκληση που δέ
χτηκε ποτέ η δημόσια υγεία. Στην 
αντιμετώπιση μιας παγκόσμιας 
πανδημίας. Οι πόροι του Ταμείου 
Ανάκαμψης στοχεύουν τώρα να 
ενισχύσουν το δημόσιο σύστημα 
υγείας σε υποδομές. Απαιτείται η 
στοχευμένη ενίσχυση σε ανθρώ
πινο δυναμικό όπου υπάρχουν 
ελλείψεις για να ολοκληρωθεί τα 
επόμενα χρόνια μια πρωτόγνωρη 
μεταρρύθμιση που έχει ανάγκη η 
ελληνική κοινωνία.
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1  Ο μεγάλος ασθενής απαιτεί σωστή διάγνωση
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

248.97 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο μεγάλος ασθενής 
απαιτεί σωστή διάγνωση

Της ΔΩΡΑΣ ΑΝΤΩΝΙΟΥ

Ο
ποιος έχει χρειαστεί υπηρε- 
σίεε υγείαε γνωρίζει από 
πρώτο χέρι ότι η υγεία νο
σεί. Προβλήματα χρόνων, δεκα

ετιών ioois, έχουν συσσωρευθεί 
και έχουν μείνει xoipis αντιμε
τώπιση. Evas κατεξοχήν τομέαε 
που απαιτεί διαρκή αναδιοργά
νωση και προσαρμογή στα μετα
βαλλόμενα δεδομένα του χάρτη 
ms xcbpas -πληθυσμιακά, ηλι- 
κιακά, παραγωγικά, οικονομι
κά, κοινωνικά- έχει παραμείνει 
να λειτουργεί για δεκαετίεε με 
παρωχημένα οργανογράμματα, 
όσον αφορά την κατανομή των 
μονάδων υγεία3 και περίθαλψή, 
το απαραίτητο ανθρώπινο δυνα
μικό, την υλικοτεχνική υποδο
μή, τον εξοπλισμό, τη διοίκηση.

Είναι διαφορεηκέε οι ανάγκες 
στην υγεία που είχε η χώρα τρειε 
τέσσεριε δεκαετίεε πριν και άλ- 
λεε σήμερα. Κι όμωε, ένα σύστη
μα περίθαλψή που «χτίστηκε» 
πριν από μερικέε δεκαετίεε κα
λείται να ανταποκριθεί ons ση- 
μερινέ3 ανάγκεε, ons οποίε3 συ
χνά αδυνατεί να απαντήσει και 
εξαιτία3 τη3 μη επικαιροποιημέ- 
vns δομή3 του. Πρόβλημα που 
έρχεται να επιτείνει τα χρονίζο- 
ντα ζητήματα των ελλείψεων σε 
ανθρώπινο δυναμικό, των γερα- 
σμένων υποδομών, ms ανεπάρ- 
mas εξοπλισμού, κ.λπ.

Για πολλά χρόνια η χώρα pas 
είχε ένα εξαιρετικά δαπανηρό 
σύστημα υγείαε. Η οικονομική 
κρίση έφερε περιορισμού3 σε δα- 
πάνε3, όχι όμω3 και τον αναγκαίο 
εξορθολογισμό. Σημασία δεν έχει 
πόσα ιώβειε, σημασία έχει από 
πού κόβειε. Η υγειονομική κρίση 
ms πάνδημέ ανέδειξε ns αδυ
ναμίες του συστήματο3 περίθαλ- 
ψη5, αλλά και μεγάλεε αντοχέ3, 
του ανθρώπινου δυναμικού πρω- 
τίστωε, που κλήθηκε να δώσει 
την πρωτόγνωρη και άνιση μάχη.

Οι δύο θάνατοι σε Κω και Νέα 
Μάκρη ns προηγούμενεε ημέρεε 
έφεραν στο προσκήνιο με εμφα- 
τικό τρόπο κενά, ελλείψειε και 
αδυναμίεε. Και, έστω κι έτσι, το 
ζήτημα ms υγείαε μπήκε στην

κεντρική προεκλογική συζήτη
ση, όπου μάλλον δικαιούνταν 
μια θέση εξαρχήε. Θα ακουστούν 
ουσιαστικέε προτάσειε ή γενικό- 
λογεε αναφορέε σε αύξηση δα
πανών και προσλήψειε; Σημασία 
δεν έχει πόσα δίνειε, αλλά και 
πού τα δίνειε.

Τα προβλήματα δεν είναι πρω
τάκουστα. Ο δημόσιοε τομέαε 
υγείαε δυσκολεύεται να προσελ- 
κύσει και να κρατήσει ιατρονο
σηλευτικό προσωπικό εξαιτία3 
των αντίξοων συνθηκών εργα- 
oias και των χαμηλών αμοιβών. 
Την ίδια στιγμή, τα οργανογράμ
ματα έχουν μείνει χωρώ επικαι- 
ροποίηση για πολλά χρόνια, με 
αποτέλεσμα να μην ανταποκρί- 
νονται ons σύγχρονε5 ανάγκεε 
και να παρουσιάζονται κενά σε 
κρίσιμεε ειδικότητες και υπερ-

Ενα ΕΣΥ πολλών ταχυ
τήτων: με άλλες δυνατό
τητες στα μεγάλα αστικά 
κέντρα και μεγάλες αδυ
ναμίες σε πολλές περιο
χές της περιφέρειας.

κάλυψη σε άλλεε. Οι ελλείψεις 
προσωπικού σε βοηθητικές ει- 
δικότητεε -οδηγοί, διασώστες, 
τραυμαηοφορείε- είναι μεγάλε3. 
Η κατάσταση του στόλου ασθε
νοφόρων και η κατανομή tous, 
προβληματικέε. Οι κηριακέε υπο- 
δομέε γερασμένεε, σε ορισμένεε 
περιπτώσεις ακατάλληλες. Και 
ένα εθνικό σύστημα υγείαε πολ
λών ταχυτήτων: με άλλεε δυνα- 
τότητε5 στα μεγάλα αστικά κέ
ντρα και μεγάλε5 αδυναμίε5 σε 
πολλέε περιοχέε τη5 περιφέρει- 
as, με υπερσυγκέντρωση μονά
δων υγεία5 σε κάποιεε περιοχές 
και παντελή έλλεψη σε άλλες, με 
κενά σε περιοχέε που παρουσιά
ζουν αλματώδη αύξηση δραστη
ριότητας λόγω τουρισμού, όχι 
εποχικά πλέον, αλλά για πολλού3 
μήνες τον χρόνο. Η υγεία νοσεί 
και χρειάζεται ίαση. Πρωτίστου, 
απαιτείται σωστή διάγνωση.



23;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΟΙ ΕΠΙΠΤΩΣΕΙΣ ΤΟΥ ΑΓΧΟΥΣ ΣΤΟ ΝΟΣΗΛΕΥΤΙΚΟ
ΠΡΟΣΩΠΙΚΟ

Πηγή: POLITICAL Σελ.: 36 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-06-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

952.37 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η
 ημέρα του νοσηλευτή μάς υπενθυμίζει 
κάθε χρόνο πόσο δύσκολη και απαιτητική 
είναι αυτή η εργασία. Ειδικά την περίοδο 

της πανδημίας, όπου οι νοσηλευτές σε όλα τα 
κράτη κατέβαλαν υπεράνθρωπες προσπάθειες να 
σώσουν ζωές. Τότε έφτασαν σε όρια ψυχικής 
εξουθένωσης. Παγκοσμίωςέχει αναλυθεί πόσο 
στρεσογόνο και επιβαρυντικό για την ψυχική 
υγεία είναιτο επάγγελμα των νοσηλευτών και 
έχει επισημανθεί πως, αν το άγχος δεν αντιμετω
πιστεί εγκαίρως και αποτελεσματικά, μπορεί να 
οδηγήσει σε εξουθένωση ή και ψυχολογική κα
τάρρευση.

«Οι νοσηλευτές φαίνεται πως πολύ συχνά βιώ- 
νουν στο επαγγελματικό τους περιβάλλον προ
κλήσεις σε υψηλότερο επίπεδο από τα άτομα που 
εργάζονται εκτός του κλάδου της υγειονομικής 
περίθαλψης», επισημαίνει η Άννα Χατζηδημητρί- 
ου, ψυχολόγος Υγείας, ειδικευμένη στην Ψυχο- 
ογκολογία και στον Χρόνιο Πόνο, και αναλύει τις 
αιτίες που προκαλούν άγχος και κατάθλιψη στους 
νοσηλευτές.

Καταρχάς έρχονται καθημερινά αντιμέτωποι με 
νέες καταστάσεις, νέα περιστατικά και αναγκά
ζονται να αναλάβουν δράση και να πάρουν γρήγο
ρες αποφάσεις που θα μπορούσαν να επηρεά
σουν τη ζωή ενός ασθενή. Είναι μια ατέρμονη δια
δικασία μάθησης μέσω της εμπειρίας. Γιατα άτο
μα που εισέρχονται για πρώτη φορά στον κλάδο 
της νοσηλευτικής, το άγχος που μπορεί να βιώ- 
νουν από αυτέςτις καταστάσεις υψηλού στρες 
μπορεί να είναι ακόμη πιο έντονο.

Ακόμη και οι νοσηλευτές με χρόνια εργασιακή 
εμπειρία μπορεί να αισθάνονται αγχωμένοι και 
πιεσμένοι από τη φύση της δουλειά τους. Σχεδόν

Τρόποι διαχείρισή 
ίου σιρεε
«Όπως γνωρίζουμε, η γνώση είναι δύναμη. 
Η γνώση του τι προκαλείτο άγχος των νοση
λευτών είναι το πρώτο βήμα για την καταπο
λέμησή του. Μόλις εντοπίσουν την πηγή του 
άγχους τους, τότε μπορούν να αναζητήσουν 
υγιείς και αποτελεσματικούς τρόπους αντι
μετώπισης» τονίζει η κ. Χατζηδημητρίου. 
Κάποιοι από τους τρόπους που θα μπορού- 
σαννα ανακουφίσουν τα συμπτώματα του 
άγχους τους, σύμφωνα με την ίδια, είναι η 
επίσκεψη και καθοδήγηση από έναν επαγ- 
γελματία ψυχικής υγείας. Παράλληλα οι νο
σηλευτές με μεγάλη εργασιακή πείρα στον 
κλάδο μπορούν να αποτελόσουν πρότυπο 
και πηγή γνώσεων για τους νέους νοσηλευ
τές που αγωνίζονται να διαχειριστούν το άγ
χος και τις δυσκολίες της δουλειάς τους. Οι 
νοσηλευτές και άλλοι επαγγελματίες υγείας 
γνωρίζουν την αξία που έχουν η ξεκούραση 
(ύπνος), η ισορροπημένη διατροφή και η 
άσκηση, ενώ πολύ βοηθητική ενασχόληση 
που ενισχύει και την καταπολέμηση του άγ
χους είναι το διάβασμα, η γιόγκα ή ο διαλο
γισμός.

όλοι οι επαγγελματίες υγείας, ανεξάρτητα από την 
κατάταξή τους, κατατρύχονται από τον φόβο μή
πως κάνουν κάποιο ιατρικό λάθος. Δυστυχώς, 
πολλοί νοσηλευτές δεν μπορούν να αφήσουν αυ
τό το άγχος πίσω τους ακόμα και όταν τελειώσει η 
βάρδια. Είναι σημαντικό, λοιπόν, να βρίσκουν 
τρόπους να χαλαρώνουν και να «δραπετεύουν» 
από το εργασιακό τους περιβάλλον για να αφο- 
σιωθούν στον εαυτό τους και τις οικογένειές τους.

Πάντως η φύση της δουλειάς τους και οι ποικί
λοι επιβαρυντικοί παράγοντες επιδρούν και σε 
αρκετούς τομείς της ζωής τους. Το μεγαλύτερο 
πρόβλημα φαίνεται πως είναι η αυξημένη πιθα
νότητα να βρεθούν αντιμέτωποι με άγχος, κατά
θλιψη και εμφάνιση εξουθένωσης, γνωστής και 
ως «burn out». Παράλληλα μπορεί να έχουν και 
άλλα σωματικά συμπτώματα όπως αυξημένους 
καρδιακούς παλμούς, υπερβολική κόπωση, δύ
σπνοια, κοιλιακό άλγος, πονοκεφάλους, αϋπνία.

Έρχονται καθημερινά αντιμέτωποι 
με νέες καταστάσεις, νέα 
περιστατικά και αναγκάζονται 
να αναήάβουν δράση και 
να πάρουν γρήγορες αποφάσεις 
που θα μπορούσαν να επηρεάσουν 
τη ζωή ενός ασθενούς
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